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KARO INŽENIRING d.o.o.
Slovenska 24, 1234 MENGEŠ

Tel.: 01/723-09-86; 723-09-87
Fax: 01/723-80-15
www.karo.si

PRODAMO: 

Stanovanja:
- Ljubljana – Topniška, garsonjera, 

33,95m2 skupaj s kletjo, odprt po-
gled, francoski balkon, ohranjeno 
in  vzdrževano, zgrajeno l. 2001, 
2. nadstropje od petih, dvigalo, 
urejen blok, vsi priključki,  bližina 
centra, mirna lokacija, lastniško 
parkirno mesto v skupni garaži. 
Cena: 140.000,00 EUR 

- Domžale - center, enosobno, 
43,73 m2 s kletno shrambo, l. 
1998, 3. nad. od šestih, dvigalo, 
S lega, pogled  na Kamniške 
alpe, svetlo, izredno ohranjeno, 
takoj vseljivo, pripadajoče parkir-
no mesto v garažni kleti. Cena: 
115.000 EUR

- Grosuplje – center, enosobno, v 
petstanovanjski stavbi, mansar-
dno, 31 m2, adaptirano l. 1999,  
bivalna kuhinja, ločena spalnica, 
lepo vzdrževano, pripadajoča 
shramba v kleti, solastniški delež 
zemljišča, nova streha, vpis etaže v 
teku. Cena: 66.000,00 EUR 

- Trzin, enoinpolsobno stanovanje, 
skupne površine 50,84m2, velika 
odprta loža, funkcionalna razpore-

ditev, svetlo, l. 2002, 3. nadstropje, 
dvigalo, nizek blok. V ceno je vklju-
čeno tudi lastniško parkirno mesto 
v garažni kleti in shramba. Cena: 
150.000,00 EUR. 

- Ljubljana – Zalog, v dvostanovanjski 
hiši, l. 1968, zgornja etaža, dvosob-
no z dvema balkonoma, 74 m2, s 
pripadajočo garažo in pomožnim 
prostorom v kleti 16 m2, podstrešjem 
36 m2 in zemljiščem 127 m2. Stano-
vanji imata ločena vhoda s stopnišča. 
Cena: 135.000 EUR

- Domžale, trisobno v dvostanovanj-
ski hiši, popolnoma ločen vhod in 
dvorišče, obnovljeno 2003, nova 
streha in obnovljena fasada, skupaj 
117,3 m2, polklet 38,20 m2, visoko 
pritličje 79,1m2, dvorišče 235 m2, 
nadstrešek za dva avta, drvarnica, vrt. 
Vsi priključki so ločeni, ogrevanje na 
zemeljski plin, vseljivo  najkasneje 31. 
5. 2009. Cena: 175.000,00 EUR 

Hiše:
- Kamnik – Šmarca, prodamo samo-

stojno enodružinsko hišo, 178m2 z 
garažo, P +1 N + podstreha, l. 1977, 
755m2 zemljišča. Hiša je kvalitetno 
grajena in zelo ohranjena. Objektu 
je prizidana podkletena delavnica 

(mirna obrt) s samostojnimi priključki 
in vhodom, tlorisni gabarit 48 m2, 
možnost preureditve v bivalne name-
ne. Zgornji del prizidka je samostojna 
enota z lastnim vhodom, veliko sobo 
s kuhinjo, balkonom in prehodom v 
hišo. Na dvorišču je nadstrešek za 
4 os. avtomobile, za hišo vrtna uta. 
Objekt je končen, odprt pogled. 
Cena: 360.000,00 EUR 

- Radomlje, v bližini Arboretuma Volčji 
potok in golf igrišča prodamo samo-
stojno hišo, neto tlorisna površina 
240 m2, gabarit: delno K + P + 1 
N. V kleti se nahaja kotlovnica in 
večnamenski prostor, v pritličju 
vhodni vetrolov, kuhinja, dnevna 
soba z izhodom na teraso cca. 27 
m2, kabinet, shramba, kopalnica 
z WC-jem, v 1. nad. 3 sobe, večja 
kopalnica, balkon. Hiša je bila nadzi-
dana in prizidana l. 1971 in 1984. Na 
zemljišču 946 m2 je prizidana garaža 
za dva osebna avtomobila in vrtna uta. 
Naselje ni strnjeno, odprt pogled, 
zelena okolica, vredno ogleda. Cena: 
360.000,00 EUR 

Zemljišča:
- Kamnik – Godič, zazidljiva parcela, 

1.188 m2, ravna, urejen dostop, ko-
munalni vodi ob parceli, lepa lokacija. 
Cena: 160 EUR/m2

- Dol pri Ljubljani – Vinje, zazidljivo ze-
mljišče, 1000 m2, ob javni cesti, cca. 
500 m nadmorske višine, področje 

je redko poseljeno, lep razgled, 
neokrnjena narava, ni javnega 
vodovoda. Cena: 70 EUR/m2 

- Dol pri Ljubljani – Podgora, za-
zidljivo zemljišče v izmeri 1.251 
m2 (skrajni južni del kmetijsko) s 
pripadajočim deležem dostopne 
poti, komunalni vodi na, oz. ob 
parceli, sončna lega, mirna lo-
kacija, bližina gozda, prodamo. 
Cena: 170.000 EUR 

- Dolsko – Zagorica, parcela v 
izmeri 5032m2, cca. 400 m2 
zazidljivo, ostalo kmetijsko zemlji-
šče (gozd). Zazidljiv del se nahaja 
ob javni cesti, možnost gradnje 
eno ali dvodružinske hiše. Cena: 
39.000 EUR 

ODDAMO: 

Poslovni prostor:
- Radomlje – center, oddamo 

skladiščni prostor, primeren tudi 
za skladiščenje občutlivejših 
materialov, 178 m2, adaptirano 
l. 2000, višina stropov 3, 2 – 3, 
5 m, tla so prirejena za manipu-
lacijo z viličarji, pisarna, WC z 
umivalnikom, ISDN, alarm, CK 
na kurilno olje. Pred skladiščem 
je velik nadstrešek, na dvorišče je 
možen dovoz z vlačilcem, zagoto-
vljenih pet parkirnih mest. Cena: 
4,5 EUR/m2 

prod. BURNIK
Mengeš, Prešernova cesta 3
tel.: 01/729-68-70
E-pošta: menges.2485@trgoavto.si
DEL. ČAS: 8.00–18.00, SOBOTA: 8.00–12.00

AKUMULATOR BANNER 12/44 Ah  68,40 €
Pri nas kupljen akumulator tudi brezplačno zamenjamo. 

ČISTILO STEKLA –25° C 3 L                  3,29 €
ANTIFRIZ 100 % 3 L                               11,36 €
MAGNETNI NOSILEC SMUČI                34,30 €
STREŠNI KOVČEK PEGASO               272,00 €

 30 %  NA MOTORISTIČNO IN KOLESARSKO 
   DODATNO OPREMO
35 %  + 5 %  CENEJE ZIMSKE PNEVMATIKE

NOVO: VREDNOSTNI BONI

MOŽEN NAKUP NA VEČ OBROKOV
BREZ OBRESTI.

                                              vabi k sodelovanju

PRODAJNEGA REFERENTA (m/ž).
Pričakujemo:	- V. stopnjo izobrazbe strojne ali elektro smeri;    
  - aktivno znanje angleškega ali nemškega jezika;   
  - dobro poznavanje programskih orodij MS Office;   
  - komunikativnost, urejenost in sposobnost dela v skupini;  
  - vozniški izpit B kategorije. 

Ponujamo: - stimulativno plačilo; 
  - odgovorno in dinamično delo v mladem kolektivu; 
  - dodatno strokovno izobraževanje. 

Ponudbe z življenjepisom in dokazili o izpolnjevanju pogojev pošljite 
v roku 8 dni od objave po elektronski pošti na: info@enerkon.si ali 
na naslov podjetja: ENERKON d.o.o., Žeje pri Komendi 107, 1218 
Komenda. Vabljeni na našo spletno stran: www.enerkon.si.
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MENGŠAN - JAVNO GLASILO OBČINE MENGEŠ

Odgovorna urednica: Tina Železnik, gsm: 051 684 404, e-pošta: mengsan.urednica@gmail.com, mengsan@menges.si
Uredniški svet: Peter Škrlep, Janja Verbančič, Smiljana Mayer Škofic, Andreja Polanec Kolenc, Andraž Rožman, Silva Dolinšek
Uredniški odbor: Urban Ropotar, Maja Krempl
Naslovnica: Skakalnica v Mengšu, foto: Jože Trplan
Lektorski popravki: IR image d.o.o., Medvedova ulica 25, 1241 Kamnik, tel. (1) 839 64 00, e-pošta: info@ir-image.si
Priprava za tisk: IR image d.o.o., Medvedova ulica 25, 1241 Kamnik, tel. (1) 839 64 00, e-pošta: info@ir-image.si
Tisk: Set, d.d., Ljubljana, Vevška cesta 52, Ljubljana, tel: (1) 587 44 11, fax: 528 24 74, e-pošta: tiskarna@set.si
Distribucija: Primož Kržan, tel: (1) 723 72 96
Trženje in zahvale: Občina Mengeš, ga. Marta Kuret, tel. (1) 723 70 81, e-pošta: marta.kuret@menges.si
Izdaja: Občinski svet Občine Mengeš, Slovenska cesta 30, 1234 Mengeš, (1) 724 71 06 

Rok za oddajo prispevkov za naslednjo številko je 
petek, 13. februar 2009, do 12. ure. 

uvodnik

Pozdravljeni, 

večkrat sem se že poslovila in temu namenila 
(mislim) kar tri uvodnike, sedaj pa bi rada 
zapisala nekaj o svojih pogledih na medije, 
predvsem njihov način predstavitve vsebin. 
Če vzamemo na primer val odpuščanj, ki 
za posameznika predstavlja velik občutek 
negotovosti, posebej v današnjih časih rece-
sije, me način poročanja nekaterih medijev 
o podjetjih in številkah odpuščenih delavcev 
moti in jih prav zaradi tega vse pogosteje 
sploh ne spremljam več. 
Senzacionalno novico, ki govori o novem valu 
odpuščanj, nam predstavijo s tako energijo 
in zagonom, kot da so našli nov planet, na 
katerega se bomo lahko preselili in razbre-
menili našo Zemljo, ki je iz dneva v dan bolj 
izčrpana. Ne govorijo o ukrepih, predlogih, 
nasvetih, ki jih tem delavcem ponujajo Slo-
venija, Evropska unija in drugi. Programi, ki 
so znotraj teh institucij pripravljeni, so pred-
videvali val odpuščanj, ki smo jim priča že v 
začetku novega tisočletja. Namesto uporab-
nih, zanimivih informacij, ki bi posameznikom 
in nam gledalcem ponudile občutek varnosti, 
smo s senzacionalistično predstavitvijo novic 
porinjeni v sfero lahkotnega sprejemanja. Pri 
tem izgubimo občutek, da to vpliva na (lahko 
tudi) našega soseda, in si postavljamo meje 
svojega sveta ter upamo, da ti ukrepi vanj ne 
bodo vstopili. 
Način sprejemanja in predstavitev informacij 
z drugačno vsebino bi korenito posegel v 

kratko, površno in negativno podajanje in-
formacij, ki smo jim priča iz dneva v dan. Če 
nadaljujem z izbranim primerom, čeprav so 
programi za pomoč brezposelnim osebam 
(nekateri) zelo dobri, namenjeni tako trenutni 
pomoči kot izobraževanju za samozaposlitev, 
pridobivanju novih znanj … Pa ne samo pri 
Zavodu za zaposlovanje, ponuja nam jih tudi 
Evropska unija in številne nevladne organi-
zacije. Vse to pa zahteva drugačen koncept 
medijev, veliko raziskovalnega novinarstva 
ter postavlja novinarjev v drugi plan – za 
ljudi, ki jim želijo podati informacije oziroma 
jim pomagati.  
Žal je naš medijski prostor, tako kot tudi 
svetovni, podvržen tržnim zakonom – bolj bo 
negativno, bolj senzacionalno boljši bomo, 
več gledalcev in s tem oglaševalcev bomo 
pridobili. Temu sistemu zaenkrat niso pod-
vrženi nekateri lokalni mediji, ki so finančno 
odvisni (tudi) od občinskega proračuna in 
lahko lažje vključujejo pozitivne, tople vsebine 
z uporabnimi informacijami. 
Sama sem sledila temu načinu predstavljanja 
informacij in upam, da jim bo tudi nova uredni-
ca oziroma urednik. Na koncu vam želim, da 
bi znali izločiti negativne informacije, ki v vas 
zbujajo nelagodje, in pogledati na svet tak kot 
je – na svet, ki nam ponuja številne možnosti 
in v njem živimo danes. Jutri pa nam ponuja 
še lepši in boljši dan. 

Urednica
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UVODNIK
Pravijo, da se vse stvari v življenju 
zgodijo z določenim namenom in 
to ne glede na to, za kaj gre. Za 
slabe ali dobre stvari, za take, ki 
nas potolčejo do tal, kot tiste, ki 
nas dvignejo visoko v nebo. Veliko-
krat se izkaže, da so se enostavno 
morale zgoditi, da smo se iz njih 
lahko kaj naučili. Ali bomo postali pametnejši, previdnejši, 
bolj preudarni in razmišljajoči, je seveda odvisno od po-
sameznika. Bomo začeli živeti drugače, pa čeprav bomo 
morali začeti znova in se nam v tem trenutku to še zdi 
nemogoče?
Čeprav so zaenkrat napovedi grozeče, menim, da se še 
niso dotaknile naših jazov. Če pomislim na polne trgovine, 
gostilne in na vse, kar se je v novoletnih dneh spustilo v 
zrak, se  nas mora kriza dotakniti dobesedno kot vsakega 
posameznika. Toda neizpodbitnost težav, ki prihajajo, je 
neminljiva. Svet ali planet je globaliziran in vpliv je kot tsu-
nami, ki zadene predvsem nepripravljene. Če pa hočemo 
biti pripravljeni, moramo ta trenutek začeti izvajati ukrepe. 
Velikokrat se spomnim oddaj, kjer nas je dr. Kajfeževa 
opozarjala, da mora vsak posameznik v svojem bivalnem 
okolju ukrepati, in ti ukrepi nam bodo po eni strani varovali 
okolje, po drugi strani pa naše izdatke zmanjšali. Veliko 
priložnosti imamo v vsakdanjem življenju, pa naj gre za 
varčevanje z vodo, elektriko, toplotno energijo, da kupuje-
mo samo izdelke, ki imajo vračljivo embalažo, nepotrebno 
telefoniranje itd. Vsak posameznik ima moč, v skupini pa 
nepremagljivo moč, ki bo dala smer, da bomo premagali 
težave, ki so pred nami.
Pred nami so tudi pomembni projekti na občinski ravni. 
Oskrba z zdravo pitno vodo je ena prvih zadolžitev, pa 
ne zaradi civilne inciative. Nastali so novi pogoji, tako v 
občinah Cerklje in Komenda kot tudi razmere na Krvavcu, 
ki nam kažejo hitro ukrepanje v smeri zagotovitve dolgo-
ročnosti vodnih virov.
 Na področju sodobnih elektronskih povezav (optični kabel) 
smo v zaostanku za več let. Naši zastavljeni cilji so, da bo 
imel najkasneje do sredine leta 2010 vsak dom možnost 
priključka na to povezavo.
Naša obljuba je bila tudi športna dvorana, v prvi vrsti na-
menjena za osnovno šolo in športna društva. Izhodišča 
so pripravljena, tako da jih bomo kot celotni projekt lahko 
javnosti predstavili v naslednjih mesecih.
Čeprav nekateri posamezniki tudi v glasilu Mengšan 
označujejo te projekte kot nepotrebne, prevelike ipd., pa 
po drugi strani od teh piscev še nisem doživel, da bi se 
v razgovoru z načrtovalci ali snovalci osebno prepričali o 
projektu in podali svoje predloge ali vprašanja, ki bi jih že 
v tej fazi lahko vključili v razmišljanja.
Naj zaključim s pozitivnio mislijo: pri vsem, kar se dogaja 
okoli nas, bomo z besedo, pogovorom ali iskanjem odgo-
vorov rešili večino problemov.

Jože Vahtar

občinska uprava

NEURJE V LETU 2008 
V juliju letos je neurje prizadelo tudi mengeško občino. 
Marsikdo se še danes ne zaveda, da smo nekako sicer ušli 
večjemu razdejanju sile vetra in vode, a je bilo kljub temu na 
našem območju kar nekaj škode. 
Škodo imajo predvsem lastniki gozdov, ki jim je gozdarska stroka 
to hitro pregledala ter ukrepala z odločbami po poseku. Večina, 
nekaj več kot polovica prizadetih, se je tem odločbam posvetila 
z vso resnostjo, veliko pa je takih, ki se še danes – novembra – 
niso niti dotaknili svoje lastnine, kljub navedeni odločbi. Kot primer 
lahko navedem gmajnice na Drnovem. Upam, da bo stroka proti 
kršiteljem ustrezno ukrepala, saj je rok za odpravo posledic že 
davno minil.
Neurje je podrlo tudi znameniti toplar na Drnovem, ki je verjetno 
šel v večno v pozabo. Ta je bil v lasti Agroemone, ki pa ga ni več 
uporabljala v kmetijske namene.
Slike naj bodo opozorilo nad silo narave, še zlasti, če jo človek 
izziva s svojimi nepremišljenimi dejanji.
Občina Mengeš je v avgustu sanirala divje odlagališče na Drnovem, 
ki je bilo locirano ob čistilni akciji v mesecu aprilu. Na divjem odla-
gališču so bili že prepereli sodi z oljem, ki je pronicalo v podtalnico. 
Sanacija tega brezvestnega dejanja je občino stala 7.000 evrov. 
Žal pa ugotavljam, da se brezvestno odlaganje smeti in odpadkov 
na tem območju nadaljuje. 
Morda bi s skupnimi močmi in s tem pozivom, da si zabeležimo 
ljudi, ki to počnejo, le pokazali, da nam vsem ni vseeno, kako se 
dela z okoljem.

Jože Vahtar 

Podrta drevesa v Topolah.

  
Razdejanje v topolskem gozdu.  

Toplar, ki se je sesedel med neurjem.
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občinska uprava

Na podlagi 6. člena Pravilnika o sofinanciranju javnih kulturnih programov 
in kulturnih projektov društvene kulturne dejavnosti v Občini Mengeš, 
Občina Mengeš objavlja 

Javni razpis za sofinanciranje javnih kulturnih 
programov in kulturnih projektov društvene kulturne 
dejavnosti v Občini Mengeš, št. 629-1/2009.

Navedba področij, ki so predmet javnega razpisa
Predmet tega pravilnika je sofinanciranje naslednjih dejavnosti:

vokalno glasbena dejavnost,• 
instrumentalno glasbena dejavnost,• 
dejavnost gledaliških skupin,• 
dejavnost plesnih skupin, • 
folklora,• 
dejavnost ohranjanja kulturne dediščine,• 
dejavnost likovnih, fotografskih, filmskih skupin,• 
literarna ali recitacijska dejavnost.• 

Upravičenci in pogoji sofinanciranja
Pravico do kandidiranja za pridobitev sredstev iz občinskega proračuna, 
namenjenih za sofinanciranje ljubiteljskih kulturnih dejavnosti, imajo kul-
turna društva in izvajalci, ki delujejo na območju Občine Mengeš.

Našteti upravičenci morajo izpolnjevati naslednje pogoje:
prijaviti se morajo na javni razpis na predpisanih obrazcih in v dolo-• 
čenih rokih;
imeti morajo sedež in področje delovanja v Občini Mengeš;• 
izkazati morajo nepridobitni značaj programa oziroma projekta, s • 
katerim kandidirajo;
kot pravne osebe so ustanovljeni ali registrirani za opravljanje dejav-• 
nosti s področja kulture; 
imajo urejeno evidenco o članstvu, če gre za organizacijsko obliko, • 
ki temelji na članstvu;
imeti morajo zagotovljene osnovne materialne, prostorske in kadrovske • 
pogoje ter organizacijske zmožnosti za izvedbo kulturnega programa 
oziroma dejavnosti;
vsako leto pred prijavo na javni razpis oziroma v pogodbeno določenih • 
rokih morajo občinski upravi dostaviti poročilo o realizaciji programov 
in namenski porabi sredstev, ki so jih v preteklem letu prejeli iz občin-
skega proračuna, razen v primeru, ko kandidirajo prvič. 

S posameznim programom, projektom oziroma prireditvijo s področja 
kulture lahko posamezni izvajalci kandidirajo za sredstva iz občinskega 
proračuna le na enem  javnem razpisu Občine Mengeš v tekočem letu.

Določila glede vsebine vloge in obveznih prilog
Razpisna dokumentacija je dostopna na internetni strani Občine Mengeš 
(pod Rubriko Obrazci – Razpisna dokumentacija, št.  629-1/2009) in 
v tajništvu Občine Mengeš. 
Višina razpoložljivih sredstev: 35.900,00 evrov. 
Sredstva, pridobljena na razpisu, morajo biti porabljena do 31. 12. 
2009.
Zbiranje vlog se prične 26. 1. 2009 in zaključi 1. 3. 2009.

Predložena vloga mora biti, v zapečatenem ovitku, ki mora biti označen z 
»Ne odpiraj – vloga« in navedbo javnega razpisa, na katerega se nanaša, 
poslana na naslov: Občina Mengeš, Slovenska cesta 30, 1234 Mengeš, 
najkasneje do 1. 3. 2009.

Rok 31. 3. 2009 je rok, v katerem bodo predlagatelji obveščeni o izdaji 
javnega razpisa. 

Pristojni uslužbenci za dajanje informacij in pojasnil: Erika Lavrič, tel.: 
01/723 70 81.

Mengeš, 12. 1. 2009
Številka: 629-1/2009

KRAJEVNI URAD
V MENGŠU

Krajevni urad v Mengšu ima uradne ure vsak torek, od 8.00 
do 15.00 ure (tel.: 724 71 07). 
V Krajevnem uradu Mengeš lahko koristite naslednje stori-
tve:
1. Sprejem vlog za osebno izkaznico
2. Sprejem vlog za potni list
3. Sprejem vlog za vpis spremembe naslova v potnem 

listu
4. Sprejem naznanitve pogrešanja osebne izkaznice
5. Sprejem naznanitve pogrešanja potne listine
6.  Potrjevanje dovoljenj zakonitim zastopnikom za potovanje 

v tujino mladoletnim osebam do 15. leta starosti
7. Sprejem vlog in izdaja potrdila o državljanstvu Republike 

Slovenije
8. Posredovanje podatkov iz evidenc o državljanstvu 

(matični register)
9.  Vpis v matični register – rojstvo, poroka, smrt
10. Sestava zapisnika o priznanju očetovstva
11. Sestava rodbinske pole
12. Izdaja izpiskov in potrdil iz matičnih knjig
13. Sprejem izjav o spremembi priimka
14. Sprejem izjav o izbiri priimka za pravni promet
15. Sestava prijav sklenitve zakonske zveze
16. Izdaja potrdil o prijavi zakonske zveze
17. Izdaja potrdil, da ni zadržkov za sklenitev zakonske zveze
18. Sestava smrtovnice
19. Sprejem prijave stalnega prebivališča
20. Sprejem odjave stalnega prebivališča
21. Sprejem prijave potovanj v tujino nad tri mesece in vrnitve 

iz tujine
22. Izdaja potrdil iz registra stalnega prebivalstva
23. Posredovanje podatkov iz registra stalnega prebivalstva
24. Sprejem prijave začasnega prebivališča
25. Sprejem odjave začasnega prebivališča
26. Potrjevanje podpore volivcev
27. Vodenje evidence gospodinjstev in izdaja potrdil iz te 

evidence
28. Izdaja potrdil o vpisu v register društev
29. Izdaja potrdil iz uradnih evidenc o tujcih
30. Vpis podatkov in sprememb v delovno knjižico
31. Upravne overitve podpisa, kopije in garantnega pisma

Prosimo vse občane, da uporabljate storitve v čim  
večjem številu, saj si boste s tem zagotovili dolgoročno 
poslovanje Krajevnega urada v Mengšu.

Franc Jerič, župan
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JANUARJA PRVIČ OBRAČUNANE 
VIŠJE CENE ODVOZA 
KOMUNALNIH ODPADKOV 
Ker odpadke odvažamo drugam, so cene višje – odlaganje 
drugje nam zaračunajo
V Občini Mengeš smo v mesecu januarju prejeli položnice z višjimi 
zneski za cene komunalnih storitev oziroma za odvoz odpadkov. 
Prošnjo za soglasje Vlade RS za nov izračun cene za komunalno 
storitev je JKP Prodnik vložilo že v oktobru 2007. Po predhodni 
obravnavi Ministrstva za okolje in prostor, Ministrstva za gospo-
darstvo in UMARJA jo je na svoji seji 9. oktobra lani vendarle 
obravnavala tudi vlada in tedaj odobrila povišanje cen. Prvi povišani 
obračuni so na položnicah tako prvič zaračunani uporabnikom prav 
v letošnjem januarju.
Višje cene so posledica odvažanja naših odpadkov na deponiji 
v Celje in Logatec, kjer mora za odlaganje JKP Prodnik plačati 
storitev odlaganja odpadkov. Naša skupna deponija – Dob pri 
Domžalah – je imela določeno kapaciteto, ki pa je bila z leti depo-
niranja vse bolj zapolnjena. Že v letu 2007 se je napovedovalo, da 
bo leta 2008 polna. V začetku leta 2007 smo se občani občin, ki 
komunalne odpadke odlagamo na deponiji Dob, srečali s proble-
mom prostora za deponiranje komunalnih odpadkov. 
Kot prva in hkrati cenovno najbolj ugodna je bila širitev 
deponije na Dobu in hkrati podaljšanje njenega delovanja, 
vendar nam Ministrstvo za okolje in prostor RS ni izdalo 
potrebnega dovoljenja za širitev, z obrazložitvijo, da vlada 
podpira samo širitve ali gradnje novih regionalnih in ne ob-
činskih odlagališč. 
Trudili smo se tudi sicer in poskušali narediti vse, da bi rešili pro-
blem ravnanja z odpadki. Vključevali smo se v regionalne projekte, 
od katerih do danes žal še noben ni zaživel. Župani občin smo 
bili tako skupaj z občinskimi sveti postavljeni pred odločitev o 
odvozu komunalnih odpadkov na drugo deponijo, z zavestjo, da 
se bo povišala cena za odloženo tono smeti in s tem storitev za 
uporabnike – občane in občanke. 
V občinah Mengeš, Trzin, Domžale, Lukovica in Moravče so 
januarja letos cene komunalnih storitev prvič obračunane v 
skladu z odobritvijo povišanja. 
Ne glede na dvig cen storitev so storitve na področju ravnanja z od-
padki v omenjenih občinah in s tem tudi v Občini Mengeš, gledano 
na nivoju cele Slovenije, še vedno nižje od tistih občin, ki so prav 
tako primorane odvažati svoje odpadke na druga odlagališča. 
Res je, da bi bila v današnji dobi, predvsem z vidika recesije, ki smo 
ji priča tudi v Sloveniji, prav gotovo veliko bolj racionalna odločitev 
o širitvi deponije Dob, saj bodo zaradi odvoza in deponiranja na 
drugih odlagališčih povišani stroški in s tem višje cene pomenile 
še dodatno obremenitev prav za občane in občanke naše in so-
sednjih občin, ki smo do sedaj lahko koristili kapacitete skupne 
deponije Dob.  

Franc Jerič, župan

Vsem občankam in občanom želim 
prijetno praznovanje 8. februarja – 
slovenskega kulturnega praznika.

Župan Franc Jerič

ODGOVOR – DOSEŽKI V LETU 2008
V prejšnji številki Mengšana smo lahko prebrali članek 
Tomaža Štebeta o naših »dosežkih« v letu 2008. Ni moja 
navada in niti želja polemizirati preko glasila, pa vendar. V 
samem uvodu sem osebno omenjen kot velik strošek občin-
skega proračuna (plača podžupana). Vse, kar dobimo, ima 
zakonsko podlago, s tem, da sem zase predlagal minimalno 
nadomestilo.
Če o tem piše človek, ki se iz proračunov financira več kot dese-
tletje, potem se lahko vprašamo, kaj je namen takega prispevka. 
Del omenjenih sredstev dobiva tudi gospod Štebe kot član Ob-
činskega sveta in Odbora za finance. 
Med drugim ste kot župan in poslanec prejemali plačilo za obe 
funkciji hkrati. Kljub temu, da vam je mandat poslanca potekel, 
še vedno prejemate poslansko plačo. Človek bi pričakoval, da 
si boste nemudoma našli drugo zaposlitev in tako razbremenili 
državni proračun. 
Naj kot predsedujoči Občinskega sveta poudarim tudi vašo re-
snost, saj ste eden redkih, ki rad zamuja tako na seje kot seje 
odbora. Nemalo je bilo tudi vaših pobud preko elektronske pošte. 
Problem je v tem, da so prihajale v času, ko ste bili na sejah v 
parlamentu.
Zdaj pa še na kratko o dosežkih. V osmih letih županovanja in 
samovolje vam je uspelo Mengeš pripeljati na prag »kamene 
dobe«.
Zakaj ni optike, telefonov, interneta?
Zato, ker ste se zavzemali zato, da bo občina sama zgradila omrež-
je in ga potem dala v najem operaterju, kar je edinstven primer 
v svetu. Zaradi tega dejstva nas ni na zemljevidu telekomovih 
investicij več kot 10 let.
Zakaj ni obvoznice?
Zato, ker ste takoj po prevzemu oblasti razveljavili na Občinskem 
svetu že sprejeti odlok in s tem vrnili postopek na začetek. 
Sredstva, ki so bila z strani države že odobrena, so tako odšla 
drugam.
Krvavški vodovod?
Vztrajno ste nasprotovali obnovi krvavškega vodovoda in celo 
podpisali pogodbo z Občino Komenda o oskrbi s kamniško vodo 
(pogodba l. 2001). Postopki so se zavlekli tako daleč, da obnova 
sistema ni več smiselna in je predraga. 
Telovadnica?
Z veliko antipropagande ste uspeli, da se je projekt telovadnice za-
vlekel vse do danes. Navajate megalomanstvo, sami pa predlagate 
celo dve, ne glede na ceno (izjava na sestanku 12. 1. 2008).
Vrtci? 
Porušili ste stari vrtec in ob njem zgradili novega. Problem je v 
tem, da ste z  obilico dodatnih del prišli na vrtoglavo ceno 1 mio 
evrov, kar naj bi zadostovalo za dve enoti.
Plinifikacija?
Z vizijo celovite obnove ste zavrli plinifikacijo po celem Mengšu. 
Plin je samo na glavni trasi in glej ga zlomka, v vaši hiši, ki je 300 
metrov od trase. Če že, bi pričakoval, da boste poskrbeli za celo 
ulico in ne samo zase.
Industrijska cona?
Ves čas ste se verjetno zavzemali za izgradnjo. Mi jo lahko po-
kažete, prosim?
(To, kar je videti sedaj, je delo tega mandata.)
Navedel sem največje dosežke in vam za konec tudi jaz želim vse 
dobro in predvsem dovolj politične in osebne kulture pri pisanju 
vaših prispevkov.

Aleš Janežič, podžupan
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Konec preteklega leta so v Mengšu zaznamovali številni 
kulturni dogodki, ki so obogatili praznični čas in številnim 
obiskovalcem polepšali večere.
22. decembra je v Kulturnem domu Mengeš, na povabilo Podjetni-
škega združenja Mengeš in Občine Mengeš, koncertiral Simfonični 
orkester Domžale-Kamnik. Koncert v počastitev prazničnih dni in 
dneva samostojnosti in enotnosti je privabil številne obiskovalce, 
slavnostna govornika pa sta bila predsednica Podjetniškega zdru-
ženja Mengeš Nuša Jelen in župan Občine Mengeš Franc Jerič. 
Simfonični orkester je preigraval melodije skladateljev Straussa 
in Kalmana, solista pa sta bila Andreja Zakonjšek Krt in Matjaž 
Stopinšek.

26. decembra so Mengeška godba, Turistično društvo Mengeš 
in Občina Mengeš organizirali tradicionalni, božično-novoletni 
koncert Mengeške godbe. Dvorana Kulturnega doma Mengeš je 
bila tokrat premajhna za vse, ki so si želeli ogledati koncert Godbe 
Mengeš z gosti: Štajerskih 7 in Nino Kompare-Volasko. Slavnostni 
govornik župan Franc Jerič se je ob tej priložnosti zahvalil Men-
geški godbi za njihovo uspešno delovanje in jim zaželel veliko 
ustvarjalnega dela tudi v prihodnje. Turistično društvo Mengeš je 
podelilo priznanja za najlepše urejene hiše z okolico. Posebno 

PRAZNIČNI KULTURNI UTRINKI IZ MENGŠA

Solista Andreja Zakonjšek Krt in Matjaž Stopinšek

Čudovita glasba je navduševala obiskovalce: Nina Kompare-

Volasko in Štajerskih 7 ob spremljavi Mengeške godbe.

Župan Franc Jerič je podelil visoko priznanje Turistične zveze 

Slovenije dolgoletnemu predsedniku Turističnega društva 

Mengeš Francu Zabretu.

priznanje Upravnega odbora Turističnega društva Mengeš je prejel 
Jože Per, lastnik podjetja Gostinstvo Per, za njihovo sodelovanje 
s številnimi mengeškimi društvi, ki jih velikokrat tudi sponzorirajo, 
ter za zgledno urejeno stanovanjsko hišo in vrt. Grajo za neureje-
nost okolice je društvo izreklo lastniku Steletovega gradu. Župan 
je podelil srebrno priznanje Turistične zveze Slovenije častnemu 
občanu Francu Zabretu, dolgoletnemu predsedniku Turističnega 
društva Mengeš, za njegovo izjemno uspešno delovanje.

Mengeš, 4. januar 2009 – Mešani pevski zbor Svoboda Mengeš 
in Mešani pevski zbor Musica viva iz Kranja, pod taktirko zboro-
vodkinje Nane Weber, so s skupnim nastopom zaključili bogati niz 
kulturnih prireditev, ki so se v preteklih prazničnih dneh odvijale 
v Mengšu. V prvem delu koncerta sta se oba zbora predstavila 
posamično, v nadaljevanju pa sta združena prepevala ob solistih 
in instrumentalni spremljavi klaviatur, bobnov in električne kitare. 
Mešani pevski zbor Svoboda Mengeš je bil ustavljen leta 1972, 
združuje pa amaterske pevce vseh starosti, ki jih druži veselje do 
petja. V lanskem novembru so se udeležili mednarodnega festivala 
adventne in sakralne glasbe v Pragi in med majhnimi zbori dosegli 
srebrno odličje.

Katarina Karlovšek

Pevci so navduševali ob skupnem prepevanju z 

instrumentalno spremljavo. 
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Naše veselje za srečo drugih

OBISK KOLEDNIKOV 2009
Vsakoletni obisk kolednikov nam naznanja, da je leto naokrog. 
Letošnje koledovanje je bilo že trinajsto po vrsti. Hodili smo od 
hiše do hiše in se zahvalili za dar. Letošnja nabirka bo odšla 
v dežele, kjer vlada silno pomanjkanje najosnovnejših dobrin 
za preživetje in šolanje otrok. S pomočjo vaše radodarnosti 
smo uspeli zbrati 8.084,09 evrov. Ob tej priložnosti se za-
hvaljujem vsem darovalcem, kolednikom in njihovim staršem 
ter spremljevalcem. Hvala tudi župniji Mengeš in KD Franca 
Jelovška Mengeš. 

Tone Hribar, animator koledovanja

LOŠKI KOLEDNIKI 
NA TV SLOVENIJA
Loški koledniki, vsem bolj znani pod imenom sv. trije kralji, 
Gašper, Miha in Boltežar, pastirci in mentorica Nataša, vsi 
člani Kulturnega društva Antona Lobode, so se v letošnjem 
božično-novoletnem času predstavili tudi širšemu avditoriju, 
in sicer v živo na Prešernovem trgu v Ljubljani, kjer so za TV 
Slovenija povedali nekaj o delu in namenu trikraljevske akcije. 
V oddajo Dobro jutro jih je povabila voditeljica, Mengšanka 
Urška Vahtar. 
Seveda so v tistih dneh (štiri skupine) pridno obiskovale tudi 
domove po Loki ter prinašale med ljudi mir in blagoslov. Zbrani 
denar bo, kakor vsa leta doslej, namenjen državam, v katerih 
delujejo slovenski misijonarji – tokrat Malaviju in Zambiji, kjer 
gradijo župnijski središči, Slonokoščeni obali in Senegalu, kjer  
gradijo šoli, Madagaskarju, kjer gradijo otroški vrtec, in Angoli za 
novi internat.

Jože Brojan

Zaključek trikraljevske akcije, 

SV. MAŠA IN BLAGOSLOV 
V LOŠKI CERKVI
Pravo doživetje za vernike mengeške župnije je vsakoletni 
sklep trikraljevske akcije zbiranja sredstev za slovenske mi-
sijonarje po svetu – letos bodo teh darov deležni v Malaviju, 
Zambiji, Senegalu, na Slonokoščeni obali, Madagaskarju in 
v Angoli. Že nekaj let v božično-novoletnem času trije modri 
z vzhoda, nam bolj znani kot sv. trije kralji, od hiše do hiše 
prinašajo mir in blagoslov, kar se za vse skupine kolednikov 
slavnostno konča v loški cerkvi.
Večer pred praznikom Gospodovega razglašenja, ki mu pravimo 
tudi tretji sv. večer, se verniki zberemo v središču Loke in nato z 
baklami v procesiji odidemo v cerkev Sv. Primoža in Felicijana, 
prijetno okrašeni z jaslicami in božičnim drevescem, kjer se nato s 
sv. mašo in petjem zahvalimo Gospodu za prejete darove. Za nas, 
Ločane, je bilo letošnje slavje še veličastnejše, saj je župnik Janez 
Avsenik blagoslovil novo oltarno mizo in nov anbon, ki bosta odslej 
našemu svetišču dajala še lepšo podobo bogoslužja.
Ob koncu praznovanja, ki je kljub zelo hladnemu vremenu pri-
vabilo v nekoč romarsko cerkev veliko množico, tudi vernike iz 
drugih župnij, so nas loške gospodinje pogostile s toplimi napitki 
in sladkimi dobrotami.

 Jože Brojan

ZAHVALA
14. decembra smo organizirali izlet v neznano, za organi-
zatorje je to pomenilo pohod iz Mengša preko Gobavice 
in Rašice na Dobeno, udeleženci, člani Slovenskega 
planinskega društva Trst, pa so za pot in cilj izvedeli šele 
tik pred zdajci. Nekaj udeležencev načrtovane poti ne 
bi zmoglo, saj so bili med udeleženci tudi starejši ljudje, 
vreme pa je bilo izredno slabo.
Da slednjih ne bi prikrajšali oz., da bi jim popestrili čas, ki so 
ga ostali porabili za pot, smo tudi njim pripravili presenečenje, 
za to pa smo poprosili Janeza Škrlepa, ki je takoj obljubil svojo 
pomoč. S svojim znanjem in prijaznim pripovedovanjem  o na-
stanku in zgodovini Mengša, življenju in kulturnih spomenikih, 
preteklih in zdajšnih pomembnih dogodkih, se je dotaknil src 
ljudi, ki jim je, kljub temu, da so vseskozi živeli onstran mej, 
slovenstvo drago. Gospodu Janezu se v imenu vseh udeležen-
cev za vse, kar jim je dal v teh dveh urah, iskreno zahvaljujemo. 
Prepričana sem, da se bodo z veseljem še kdaj vrnili.

Ivana Vodnik

foto: KdFJM
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IZLETI MENGEŠKIH UPOKOJENCEV
Leto 2008 je za nami. Prav je, da se ozremo nazaj, ocenimo 
našo uspešnost in ugotovimo, kako je z realizacijo spreje-
tega programa. Z zadovoljstvom lahko ugotovim, da smo 
program naših avtobusnih izletov v celoti izvršili. 

Pričeli smo v mesecu FEBRUARJU. Naš osrednji cilj – pustni 
karneval v Beljaku – nas je pričakal oblačen, mrzel in kar malo 
snežen. Od ogleda karnevala zato ni bilo prav veliko in dobro je, 
da smo se pred tem ustavili v Žirovnici ter si ogledali zanimivo 
Čopovo rojstno hišo. Predstavitev v besedi in sliki nas je popeljala 
leta nazaj, ko smo še drgnili šolske klopi. Ponovno smo vstopili v 
svet naših literarnih velikanov: Prešerna, Čopa, Jalna in čebelarja 
Janše. Zanimivo in poučno je bilo, tudi za nas starejše.

MAREC – Tudi ta mesec je bil kulturno obarvan. Lep, sončen 
dan je bil kot nalašč za obisk Trubarjeve Rašice. 500-letnica 
rojstva moža, začetnika naše književnosti, je bil zadosten razlog 
za obisk tega kraja. Program je bil tokrat resnično bogat, saj je 
sledil voden ogled Škrabčeve domačije v Hrovači, v Ribnici pa 
zanimiva Plečnikova cerkev Sv. Štefana in etnografski muzej. 
Bilo je precej naporno, a ne toliko, da ne bi pogledali še samega 
»suhorobarja – ribn'čana«. Ribn'čan Franci je bil res enkraten v 
prikazu izdelave suhe robe in v pripovedi v domačem narečju. 
Do solz smo se nasmejali. Škoda je, da udeležba na izredno 
zanimivem in programsko bogatem izletu ni bila najboljša.

APRIL – Aprila je bilo povsem drugače. Izlet na BRIONE nas 
je močno pritegnil, tako da smo velikemu avtobusu dodali še 
manjšega. Vse se je lepo izšlo; po predhodnem deževju je bil 
resnično lep dan. Prijetna vožnja z ladjico Fažana–Brioni in enkra-
tna vožnja z vlakcem po otoku je bila nadvse zanimiva. Komentar, 
čeprav v hrvaškem jeziku, nas je popeljal v čase maršala Tita, v 
čase, ki  smo jih vsi udeleženci doživeli in preživeli. Tudi takrat, 
v naši mladosti, ni bilo vse res slabo, celo kaj lepega in dobrega 
se je našlo. Danes je sicer drugače, vse več je takšnih, ki živijo 
dobro, a je žal več tudi revežev. Za popolnejši zaključek izleta 
smo skočili še v mesto Pulj in peš obšli osrednjo znamenitost 
mesta, puljsko areno.

MAJ – Prvotno predvideni izlet – v lanskem neurju močno 
prizadete Železnike in Sorico – smo morali zaradi slabih cest 
spremeniti. Naš cilj je bila KROPA. Tja smo prišli po kar precej-
šnjem ovinku,saj smo obiskali BOHINJ. Prevozili smo obe dolini, 
spodnjo in manj poznano zgornjo, in se celo povzpeli do slapa 
Savica. Bil je mogočen kot le malokdaj. Dopoldne je bilo za nami 
in prikazalo se je celo sonce, mi pa smo hiteli v KROPO. Prijazna 
vodička Mateja nas je peljala v Kovaški muzej in po Kropi. Tudi 
njo je lansko neurje močno prizadelo. Sanacija sicer poteka, a 
sledovi divje vode so še vedno močno prisotni. Kar malo tesnobno 
je bilo slovo od trdoživih in včasih kar pozabljenih ljudi, nam kar 
nekoliko odmaknjene Krope.

JUNIJ – Vseslovensko srečanje upokojencev, ki je običajno v 
tem mesecu, je letos odpadlo. Odločili smo se za svoj izlet. V že 
poletni vročini je kopanje v Rogaški Slatini prav ugajalo. Nekopalci 
so čas našega kopanja izkoristili za ogled muzeja na prostem v 
bližnjem Rogatcu, skupaj pa smo si po tem ogledali še nekoč 
mogočno graščino Štatenberg, ki je sedaj v prav žalostnem sta-
nju. Izredno lepih slik skoraj ni več, ostale so le zidne in stropne 

Smučarsko društvo Mengeš

NAČRTOVANE DEJAVNOSTI 
V SEZONI 2008/2009
IZLETI
31. januar   BADKLEINKIRHEIM 
 prevoz in smučarska karta

TEKMOVANJA
24. januar  MENGEŠKA IN SPONZORSKA TEKMA 
 Kobla
7. februar OBČINSKO PRVENSTVO 
 Kobla ali Mojstrana
Februar 2009 SINDIKALNA TEKMA LEK
 Kranjska Gora
Februar 2009 TEKMA MINI BAR SKOK
 Kranjska Gora

AKCIJE
April 2009 ČISTILNA AKCIJA 
 teren od skakalnice do Šinkovega Turna
April 2009 SKUPNA ČISTILNA AKCIJA 
 Drnovo, Lovska koča
April 2009 OBČNI ZBOR
 ob 19. uri, v teniški koči
April 2009 DRUŠTVENI PIKNIK 
 v letnem gledališču, s športno vsebino
Uradne ure: vsak četrtek, od 19. do 21. ure, v društveni pisarni 
na Slovenski cesti 28 v Mengšu (nad staro knjižnico).

Smučarsko društvo Mengeš

PRVENSTVI V VELESLALOMU 
Prvenstvo za pokal Občine Mengeš
Sobota, 24. januarja 2009, ob 11.00 uri na Kobli

startnina za odrasle in mladino nad 15 let je 10 evrov• 
na tekmo se lahko prijavijo le občani in občanke Občine • 
Mengeš
zmagovalci posameznih kategorij (prvi trije) prejmejo kolajne• 
najhitrejša tekmovalka in tekmovalec prejmeta pokal• 
za vse udeležence tekmovanja bo v ciljni areni brezplačna • 
enoločnica

Odprto prvenstvo Občine Mengeš
Sobota, 7. februarja 2009, ob 11.00 na Kobli

startnina za odrasle je 15 evrov, za otroke do 15 leta 5 evrov• 
zmagovalci posameznih kategorij (prvi trije) prejmejo kolajne• 
najhitrejša tekmovalka in tekmovalec prejmeta pokal• 
vsi udeleženci tekmovanja dobijo tudi praktične nagrade naših • 
sponzorjev

Prijave
osebno v Trgovini  Trgoavto Burnik na Prešernovi 3 v Mengšu• 
po telefonu 01 729 68 70, fax 01 729 68 72• 
na smučišču do 10.00 ure• 

Pokrovitelj tekmovanja Občina Mengeš 
Organizacija in izvedba SD Mengeš
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poslikave, ki jih ne moremo odnesti. Izlet smo nato ob glasbi in 
petju zaključili v planinskem domu na Boču.

AVGUST – je čas piknikov in tudi mi smo ga imeli. Kar lepo smo 
se zabavali pri Andrejevem domu na Pohorju.

SEPTEMBER – Če je že vseslovensko srečanje odpadlo, go-
renjsko ni! Lepo vreme in res množična udeležba je bilo lepo 
poplačilo organizatorjem srečanja v Zabreznici, v bližini bolj 
poznane Vrbe. Tudi Mengšanov je bilo za cel avtobus in prav 
lepo smo se imeli.

OKTOBER – Trgatev pri gospodu Kavčiču na Ivanjskem vrhu je 
bila letos močno žalostna. Grozdje smo bolj iskali kot trgali, saj je 
neurje s točo opravilo svoje. Kljub temu nas je gospodar Branko 
po končanem delu lepo pogostil.

NOVEMBER – čas martinovanja. V poznani gostilni Janc na 

15. decembra je Društvo upokojencev 
Mengeš organiziralo tradicionalno 
srečanje svojih članov, starih 80 let in 
več. Srečanje je potekalo v posebnem 
praznično okrašenem prostoru v Domu 
počitka Mengeš.
Povabljenih je bilo 90 naših članov, ki so 
dosegli to visoko starost, in srečanja se 
jih je, kljub letom in različnim boleznim, 
udeležilo kar lepo število. Vse prisotne je 
s prijetnimi melodijami za dobrodošlico 
pozdravil glasbenik Franc Osterman. 
Predsednik DU Janez Šutar se je vsem 
zahvalil za udeležbo na srečanju in jim 
zaželel prijetno druženje, v prihajajočem 
letu pa naj jih spremljata predvsem sreča 
in zdravje. Čestitkam se je pridružil tudi žu-
pan Občine Mengeš Franc Jerič in vsem 
zaželel vse lepo ob prihajajočih praznikih 
in veliko zdravja v letu 2009. Srečanju je 
prisostvovala tudi direktorica Doma počit-
ka Mengeš, Irena Gričar. Vesela je bila, 
da smo se tokrat odločili, da srečanje tudi 
letos poteka pri njih. Srečanje je zaradi 
obnovitvenih del v pritličju tokrat potekalo 
v četrtem nadstropju, kar pa naših pova-
bljencev ni niti malo motilo. Bilo so veseli, 
zgovorni in dobro razpoloženi. 
Kosilo je bilo odlično, tudi sladica in pija-
ča. Za vse je poskrbelo osebje v kuhinji 
Doma počitka, za kar se jim najlepše 
zahvaljujemo. Pregledali smo naš seznam 
povabljenih in tokrat ugotovili, da sta bila 
najstarejša povabljenca Terezija Lipar, 
stara 87 let, in Alojzij Jamšek, ki je dopolnil 

97 let. Čestitali smo jima in ju skromno 
obdarili.
Za dobro voljo je ves čas skrbel naš 
glasbenik, pridružila se mu je tudi naša 
predsednica NO, Teodora Blejec, z re-
citacijami, pevskimi vložki in obujanjem 
starih običajev. Skupaj z glasbenikom so 
zapeli tudi naš predsednik, Janez Šutar, 
župan Franc Jerič in direktorica doma 
počitka, Irena Gričar. Pridružili so se jim 
tudi povabljenci. Tudi zaplesali smo.
Po nekaj urah druženja so naši povabljenci 
odhajali vedrih in nasmejanih obrazov. 
Zaželeli smo jim še sreče in nasvidenje 
prihodnje leto. 
Za uspešno organizacijo srečanja se 
zahvaljujemo: vodstvu DU s predsedni-
kom Janezom Šutarjem, Domu počitka 
Mengeš z direktorico Ireno Gričar in 
odličnemu osebju v kuhinji, glasbeniku 

Francu Ostermanu, recitatorki in pevki 
Teodori Blejec, prevozniku in fotografu 
Štefanu Borinu in županu Občine Mengeš 
Francu Jeriču. 

Francka Trobec, tajnica DU

Studencu nad Sevnico smo se dobili  z upokojenci iz Brežic. 
Ob dobri hrani in še boljši muziki smo se vsi imeli lepo. Skupaj 
smo krstili novo vino in se po družabnih igrah in plesu poslovili 
od prijaznih Posavcev.

DECEMBER – Tradicionalni izlet v neznano in tudi letos v Ljublja-
no. Razstava slovenskih impresionistov je bila res vredna ogleda. 
Sami bi tja res bolj težko zašli. Profesionalno vodenje po razstavi 
nam je navrglo obilo podrobnosti iz življenja naših umetnikov. Da 
se leto spodobno zaključi, je sledilo še »finale«. V novem gostišču 
Peterka v Moravčah so nas lepo postregli, za nepozabno zabavo 
pa je neumorno skrbel Veseli trio s humoristom Francijem na čelu. 
Kot že večkrat smo se domov vrnili v poznih večernih urah.
Leto je za nami. Imeli smo se lepo in tudi v letu 2009 upam, da 
ne bo drugače. Vabljeni med nas, izletnike!
Letošnji program izletov je že na ogled v naši oglasni omarici.

Lojze Ručman

SREČANJE ČLANOV DRUŠTVA UPOKOJENCEV 
MENGEŠ, STARIH 80 LET IN VEČ
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DRUŠTVO VOJNIH INVALIDOV 
DOMŽALE V NOVIH PROSTORIH
Leto je naokoli in tudi v našem društvu je ob vsakodnevnih 
spremembah, ki se dogajajo okoli nas, kar nekaj novega. 
Izvršni odbor društva je na redni seji sklenil, da zaradi eko-
nomskih in logističnih razlogov in žal vse manjšega obiska 
članov, s 1. januarjem letos sedež društva preseli iz Ljubljan-
ske 36 v Domžalah na novi naslov: Na gmajni 28, 1234 Men-
geš – domači naslov predsednika društva, Jožeta Brodarja. 
Uradne ure so še vedno vsak četrtek, od 9. do 11. ure, ali 
po dogovoru s predsednikom društva (tel.: 01/723-91-44). 
Člane in vse ostale naprošamo, da pošto odslej naslavljajo 
na novi naslov.
Izvršni odbor je sprejel tudi sklep, da se bodo člani redno sreče-
vali vsako prvo soboto v mesecu, v domači gostilni ''PRI BLAŽU'' 
na Dobenu, kjer bomo imeli krajše sestanke, načrtujemo pa tudi 
treninge z zračno puško, pikado, šah, kartanje in druženje. Prvo 
srečanje z večjo udeležbo članov je bilo 3. januarja.
 Letna članarina za leto 2009 znaša 10 evrov in se bo pobirala do 
konca januarja 2009, po tem terminu pa bomo menili, da neplačniki 
niso zainteresirani za članstvo in bodo zbrisani s seznama. Člani 
lahko članarino plačajo preko prejetega plačilnega naloga na pošti, 
banki, preko elektronskega plačila ali pa z gotovino preko svojega 
poverjenika. Neplačniki izgubijo pravico do koriščenja ugodnosti 
članov naše humanitarne organizacije, kot so sofinanciranje zdra-
viliškega klimatskega zdravljenja ter zdravniških pregledov zaradi 
predolge čakalne vrste, pomoči pri nakupu zdravil, zdravstvenih 
pripomočkov, pomoči na domu, pomoči v primeru naravne ali 
druge nesreče ipd.
Člani DVI Domžale so se preko leta udeleževali družabnih med-
društvenih srečanj (sodelovali so tudi s športnimi aktivnostmi) ter 
spominskih srečanj in izletov po Sloveniji. Tudi v začetku januarja 
se je skupina članov udeležila spominske slovesnosti na Rudniku 
pri Radomljah in 67. obletnice Dražgoške bitke na osrednji slove-
snosti pri spomeniku Dražgoške bitke v Dražgošah. 

V letu 2009 vam želimo vse lepo.
Jože Novak

ZLATOPOROČENCA ULES
Cirila in Karel Ules sta sklenila zakonsko zvezo 24. janu-
arja pred petdesetimi leti, v soboto, 17. januarja, pa sta 
pred številnimi zbranimi sorodniki, prijatelji in najdražjimi 
ter županom Občine Mengeš Francem Jeričem ponovno 
potrdila svojo zvezo ter postala zlatoporočenca. 
Cirila Habjan in Karel Ules sta se spoznala in zaljubila v Loki 
na veselici. V zakonu se jima je rodilo pet zdravih otrok, go-
spa Cirila pa je po rojstvu tretjega otroka ostala doma ter se 
pričela posvečati šivanju oblačil, kar je bila njena velika želja 
že iz otroštva. Kmalu je pričela z izdelovanjem narodnih noš, 
oblekla je veliko znanih ansamblov, folklor in posameznikov. 
Gospa Cirila in gospod Karel imata danes 12 vnukov in vnu-
kinj ter enega pravnuka. Skupaj se veselita vsakega obiska 
njunih najdražjih, posebno sta vesela ob koncu tedna, ko se 
vsi skupaj zberejo.

Katarina Karlovšek

INŠTRUIRAM MATEMATIKO  
za osnovno in srednjo šolo ter fakultete. 

Martin Kecelj s. p., Maklenovec 3, Lukovica 
Tel.: 040/550-040 
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TABORNIŠKE NOVICE
Zdravo!
Končno je narava dobila pravo zimsko obleko. Všeč so nam 
ti zimski vodovi sestanki, saj so popestreni s sankanjem, ke-
panjem in ostalimi zimskimi vragolijami. 
Prejšni mesec se je pri tabornikih res veliko dogajalo. Odšli 
smo v kino ter za naše najmlajše in starejše člane organizirali 
prednovoletno zabavo. Za otroke je bila zabava – čajanka 
organizirana v petek, 19. decembra. Zbrali smo se v prosto-
rih Mengeške godbe, kjer smo se ob čaju, prigrizkih in igrah 
poslovili od leta 2008. Obujali smo spomine in se pogovarjali, 
kaj vse se je pri tabornikih dogajalo in se že veselili doživetij, ki 
nam jih bo prineslo leto 2009. Radi bi se zahvalili tudi Menge-
ški godbi, ki je s posojo svojega prostora prispevala k izvedbi 
dobre zabave. 
Posebej pa smo leto 2008 zaključili starejši člani. Vsakoletno 
pogostitev ob koncu leta namenimo našemu prostovoljne-
mu delu, katerega pa čez celo leto ni malo. Na ta način se 
zahvalimo vsem starejšim članom za njihovo delo, ki je zelo 
pomembno pri vodenju društva. 
Čeprav je bil to veseli december, le ni bilo vse tako veselo. 
V soboto, 13. decembra, so vlomili v našo hiško – v Letnem 
gledališču Mengeš. Nepovabljeni gost je vstopil skozi okno 
in odnesel blagajno, za sabo pa pustil za približno 250 evrov 
škode. 

Z naravo k boljšemu človeku!
propagandistka Teja

BOWNOVA TERAPIJA
Utemeljitelj Bownove terapije je Thomas Bown, izjemen 
človek in terapevt, ki je pred skoraj petdesetimi leti začel 
uporabljati princip terapije, ki jo danes poznamo pod 
njegovim imenom. Bownova terapija je nežna, manualna 
terapija, ki temelji na načelu, da je telo sposobno samoz-
dravljena, in pri kateri gre tako za fizično kot energijsko 
stimuliranje telesa.
Terapevt vnese dražljaje v telo s pomočjo t. i. Bownovih potez 
oz. posegov, ki so bistvo terapije. Izvede jih na točno določenih 
mestih preko mišične ovojnice, mišice, vezi in direktno na živč-
nih ovojnicah. Poteze hitro izzovejo vidno in otipljivo zmanjšanje 
napetosti v mišicah, boljšo hidracijo tkiv, izboljšanje limfnega 
pretoka ter zmanjšanje pritiska na perifernem področju. Med 
samo terapijo so kratki premori, ko se vas terapevt ne dotika. 
Takrat se boste počutili sproščeno ali pa se boste osredoto-
čili na navzoče fizične in subtilne odzive v telesu. Terapevt je 
stranki pred začetkom terapije dolžan razložiti potek in njeno 
delovanje.
Izjemno je učinkovita za zdravljenje poškodb. Pokazalo se je, 
da je uspešna pri zdravljenju bolečin v celotnem hrbtu, bolečin 
in zmanjšani mobilnosti v vratu, zamrznjeni rami, sindromu 
karpalnega kanala, športnih poškodbah, glavobolu, migrenah, 
sinuzitisu, sindromu čeljustnega sklepa, kot komplementarna 
metoda pri zdravljenju motenj v dihalnem, prebavnem, repro-
dukcijskem in hormonskem sistemu, akutni in kronični utruje-
nosti, rehabilitacijah po operaciji, preventivi, lajšanju simptomov 
parkinsonove bolezni, multiple skleroze, kapi ... Uporabljamo 
jo lahko tudi kot preventivno in sprostitveno terapijo. 
Bownovi terapevti imajo možnost, da so včlanjeni v Društvo 
bownovih terapevtov Slovenije, ki se zavzema za kakovost 
izvajanja terapije. Vsak terapevt je obiskoval in zaključil tečaj 
terapije pri priznani in uveljavljeni organizaciji, ki izobražuje te-
rapevte (Bowentherapy Essentials, Bowtech, Europian college 
of Bowen Therapy ...).
Bownova terapija naše telo ponovno “spomni”, kako učinkovito 
je lahko. Po njej se telesno in čustveno dobro počutimo. Naše 
telo bo močnejše, manj boleče, prožnejše in bolj sproščeno, 
kar se bo pri mnogih kazalo v izboljšani kakovosti življenja.

Helena Germavc,  diplomirana fizioterapevtka, 

Bownova terapevtka

BOWNOVA TERAPIJA, MASAŽE

Helena Germavc s.p.
Kolodvorska cesta 2b, 1234 Mengeš
Naročila in informacije: 040-472-264
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KULTURA PRAZNUJE
Želim, da bi KULTURA v vsem svojem pomenu DELOVALA v 
vseh dejanjih in odločitvah, v njenem literarno-poetičnem, di-
aloškem in medčloveškem pomenu. Na primer, kako ravnamo 
s prostorom, naravo, dediščino – dosežki naših prednikov. 
Kultura nas je ohranila in povzdignila v samostojen in za lastni 
razvoj odgovoren narod.
Naj Vam bo KULTURA v oporo in podporo pri drobnih in velikih 
odločitvah.
Naj kultura praznuje!

Slovenska demokratska stranka, 

Občinski odbor Mengeš – www.menges.sds.si

mag. Tomaž Štebe, predsednik

ZA PITNO VODO GRE
Kadar je pitne vode dovolj, ni problemov. Ko pa pitne 
vode primanjkuje, so takoj težave. Mengeški župan se 
je odločil, da je voda izpod Krvavca predraga. Tu mislim 
na vzdrževanje cevovodov, ki jih je treba po 40 do 50 
letih zamenjati. Res, da to ni poceni, poceni pa tudi ni 
napraviti vrtino sredi Mengeškega polja in potem to 
vodo črpati visoko v rezervoar. To sem napisal za uvod, 
kajti naslov prispevka je, da gre za pitno vodo.
Voda iz vrtin – podtalnica je sicer voda, vendar pa še zda-
leč ni dobra pitna voda. Starejši Mengšani vemo, da je na 
Mengeškem polju zasutih z odpadki mnogo jam. Največja 
zasuta jama z nevarnimi industrijskimi odpadki je na Duplici, 
katere vode v podtalnici pritekajo na Mengeško polje, kjer 
naj bi bilo črpališče. Kako velika jama je bila tam, se vidi 
sedaj kakor velik hrib. 
Ta vzpetina se sedaj poseda, voda – deževnica pa to spira v 
podtalnico. Pri tem moram še omeniti, kako je z gnojenjem 
Mengeškega polja. Vsi vemo, da pridelek na polju, če ni 
dobro pognojen, ne da dobrega hektarskega donosa. In tu 
je veliki problem onesnaženja vode, ki naj bi jo imeli Men-
gšani. Vemo tudi, da je v zadnjih letih podtalnica upadla za 
skoraj 15 metrov, katere količine se ne da nadoknaditi. Tudi 
kanalizacija še ni urejena na celotnem območju Mengša, niti 
na Dobenu in v Topolah.
Zato, Mengšani in Mengšanke, ko bo referendum o zdravi 
pitni vodi iz alpskih dolin, veste, kaj morate storiti.
Še nekaj o količini vode, ki priteče na dan izpod Krvavca. 
Večkrat sem bil tam in videl, da je vode dovolj. Seveda več, 
skoraj preveč, je je v deževnih obdobjih kakor v sušnih me-
secih. Dobro se tudi spominjam, kakšni časi so bili takrat 
in tudi to, da smo težko spravili skupaj denar za vodovod. 
Ampak voda – pitna voda izpod Krvavca, to je bila največja 
vrednost in vrednota. Moj interes in interes civilne iniciative 
je, da imamo dva vira pitne vode. Najprej naj se obnovi kr-
vavški sistem z alpsko vodo izpod Krvavca, ki sama priteče v 
mengeški rezervoar in je mnogo boljša, potem naj se zgradi 
še črpališče na polju. Za dobro vodo gre in ne za politiko.

Tone Zorman

VODI SE NE MOREMO ODREČI
Naj bo naša ozaveščenost  tista, ki bo za ohranitev vodnega 
vira. Vsakodnevno telo zahteva, da človek zaužije od 2 do 3 litre 
tekočine. Večina te sestavlja voda. Zavedati se je potrebno, da 
je in bo surovina stoletja prav voda in zanjo potrebni viri.
Zato od mengeške uprave pričakujemo, da je sposobna izpeljati 
projekt obnove krvavškega vodovodnega sistema od prvega za-
maha s svinčnikom po listu papirja, ki se imenuje pristopna izjava k 
obnovi obstoječega sistema, in do končnega, fiksiranje zadnje cevi 
pri priključku za Topole.
Bomo podcenjevali ljudi, ki so še živi, ki so delali zastonj v delovnih 
brigadah in vse skupaj prigarali s svojimi žulji zase in za prihodnji rod? 
Nas, ki smo njihovi nasledniki, in sedaj bi mi upali, da jih čim manj 
še živi in da za to ne bo veliko podpore z njihove strani. Zelo napak. 
Vsak, ki je kadarkoli poprijel za delo, si lahko predstavlja garaški trud 
teh ljudi, ki so za nas delali zastonj in danes oni spremljajo odrekanje 
nečesa, kar je bilo s pridom in lobiranjem pripeljano do nas. Ni pošte-
no, da je danes to sploh predmet diskusije, saj bi moral biti strateški 
interes občine, da našo lastnino neprestano ščiti in zaščiti. 
Kdo bo za našo škodo odgovarjal čez nekaj let, če bodo vrtine na 
Mengeškem polju presahnile, se onesnažile ali jih bo morda onespo-
sobila kakšna tretja sila? Nihče! Saj še do danes nihče ni odgovarjal 
za nobeno nepremišljeno, neetično, nemoralno … odločitev. Takšne 
odločitve se najlažje prekriva v nadzornih svetih podjetij, občinskih 
svetih …, kjer je odgovornost kar razdeljena na vse prisotne in tako 
nihče nikoli ne odgovarja. Zavedati se je potrebno, da je človek 
nagnjen k pozabljanju, in vse je nared, da delajo posamezniki tudi 
zelo podle korake za družbo in s tem okoriščajo svoj žep. 
Po drugi strani se lahko vprašamo, ali je lahko en glas v svetu po-
memben. Pa še kako, če ga poda človek, ki se nalogam, za katere 
je poslan od ljudi, poglobljeno posveti, in ne dviguje roke samo po 
svoji presoji, vendar se za svojo presojo posvetuje tudi z ljudmi, ki 
niso prisotni samo na seji, ampak tudi z ljudmi, ki svetujejo od zunaj. 
Razumno je, da se je potrebno posvetovati z ljudmi, ki so strokov-
njaki za posamezna področja. Dogaja se, da postanejo morda oči 
posameznih ljudi vidno zaskrbljene ob prikazu posameznih obravnav 
z drugega pogleda in podkrepljena s stališči drugih, boljših argu-
mentov. In tu lahko nekateri spoznajo, da so bili načrtno zavedeni in 
spremenijo svoja mnenja in stališča. Takšni dogodki so lahko skrb 
zbujajoči  drugemu polu, ki se ob takih situacijah sprašuje, kako bodo 
vse skupaj pripeljali do konca. Lahko pa je še močnejši glas posame-
znika, ki ni povezan s politiko in lahko pred dejstvo postavi podjetje, 
ki se v naši okolici ukvarja z odvozom smeti.  S svojo poglobitvijo v 
dejstvo, ali smo dolžni plačevati za odvoz bio odpadkov, če imamo 
doma urejeno kompostišče in vrt, kjer ga uporabimo. In verjetno se 
bo izkazalo, da ni potreben odvoz, če ga izrecno ne naročimo, ker 
bio odpadke, primerno do narave, obnovimo. Kompostiranje je za 
naravo boljše, kot pa današnja opcija, kjer naši bio odpadki postanejo 
bio masa za pridobivanje toplote.  
In da ni denarja za obnovo. Ja, potlej ga pa pridobimo. Podjetni pod-
jetniki delajo denar tako, da vlagajo v investicije. Kdo pa danes dvomi, 
da voda ni med 10 najpomembnejšimi surovinami v tem tisočletju? 
Obnovimo obstoječi vir in ga popolnoma oddajajmo občinam, ki se 
grebejo za naš delež, in s tem izkupičkom naredimo in vzdržujmo 
vrtine na Mengeškem polju.
Ali je dopustno razmišljati o izgradnji srednje večnamenske dvorane, 
ko pa severni del Mengša nima kanalizacije. To je absurdno. Ali denar 
potlej je? Je, vendar je namenjen za napačne potrebe.
Dodajte vaš glas ZA ohranitev in obnovo alpskega vira vode izpod 
Krvavca. 

Matej Hribar
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drobtinice, občinski svet

POROČILO 21. SEJE OBČINSKEGA 
SVETA OBČINE MENGEŠ
Tokratna seja je potekala v četrtek, 18. decembra. Na 
dnevnem redu je bilo potrebno obravnavati 11 točk, za 
kar so svetnice in svetniki porabili dve uri in pol. 
Pred začetkom seje so se člani Občinskega sveta (OS) z minu-
to molka poklonili v spomin na preminulega člana Občinskega 
sveta, Dušana Pejiča. Potrditvi dnevnega reda ter sprejetju 
zapisnika 20. seje so sledile pobude in vprašanja svetnikov, 
ki si jih lahko tudi tokrat preberete v Mengšanu. V tretji točki je 
direktorica Doma počitka, ga. Gričar, obrazložila spremembo 
cene za izvajanje storitve pomoči na domu. Mnenje k obrazloži-
tvi sta podala oba pristojna odbora, nato pa je OS spremembo 
cene tudi sprejel (več v: Uradni vestnik 11/08). V naslednji 
točki je predsednik Komisije za popis osnovnih sredstev, g. 
Hribar, predstavil poročilo popisa, ki ga je OS z nekaterimi 
dopolnitvami sprejel ter pooblastil komisijo, da popiše zgo-
dovinske, kulturne in sakralne spomenike in obeležja ter jih 
evidentira. Na predlog Občinske uprave je OS, po predstavitvi 
mnenj pristojnih odborov ter razpravi, potrdil vrednost točke 
za izračun nadomestila za uporabo stavbnega zemljišča na 
območju Občine Mengeš za leto 2009, v višini 0,00123 evra, 
ter vrednost točke za izračun komunalne takse, v višini 0,055 
evra. Pod točko sedem je OS, na predlog Občinske uprave, 
brez razprave sprejel Sklepe o določitvi vrednosti povprečne 
gradbene cene na področju Občine Mengeš za leto 2009 ter 
vrednosti zemljišč in odškodnin za trajne ustanovitve služnosti, 
pod točko osem pa sklep o ukinitvi javnega dobra na nepre-
mičninah (več v: Uradni vestnik 11/08). V nadaljevanju seje je 
podžupan, g. Vahtar, obrazložil Pravilnik o sofinanciranju javnih 
kulturnih programov, kulturnih projektov društvene kulturne 
dejavnosti v Občini Mengeš. Po posredovanju mnenj pristojnih 
odborov ter razpravi je OS pravilnik sprejel. Prav tako pa so 
svetnice in svetniki potrdili okvirni program dela in terminski 
plan sej Občinskega sveta Občine Mengeš za leto 2009. V 
zadnji točki dnevnega reda je direktorica Občinske uprave, ga. 
Kos, podala obrazložitev k Predlogu rebalansa proračuna za 
leti 2008 in 2009. Pozitivno mnenje k predlogoma so podali 
vsi pristojni odbori, v razpravi pa je svetnik g. Štebe vložil dva 
amandmaja k rebalansu za leto 2009 (več v: Zapisnik 21. seje 
na www.menges.si), ki pa jih OS ni sprejel, temveč je sprejel 
predlagana rebalansa za leti 2008 in 2009. Naslednja seja 
bo 22. januarja. Vabljeni!

Urban Ropotar    

KAKO SMO DOBILI VODO V MENGŠU?
Ob koncu petdesetih let prejšnjega stoletja so se Mengšani 
odločili napeljati vodo v kuhinjo. Do tedaj so imeli na dvoriščih 
vodnjake in »štirne« za oskrbo z vodo. Bila je doba, ko se je v 
državi delalo in ustvarjalo vsepovsod.(tudi razbremenilnik Pšate 
izhaja iz tistih let). Mnenja o lokaciji črpališča so se med seboj 
kresala. Dosti blizu realizacije je bila vrtina na prostoru sedanjega 
cestarja, SCT. Vode je bilo toliko, da se je nivo podtalnice lahko 
ugotavljal kar s pogledom. Toda iz tega tudi vprašanje kvalitete 
vode. Za idejo dražje alpske variante ni bilo dovolj denarja. 
Vendar so se odločili zanjo. Saj je veljalo, da so probleme ljudje 
reševali s prostovoljnimi deli. Tako se moramo občanom zahvaliti, 
da so se odločili za dovod alpske pitne vode iz zbirnega področja 
Krvavec. S prostovoljnim delom so izgradili lokalno vodovodno 
mrežo. Imamo in uživamo posledice še danes. 
Nedolgo tega smo si pobudniki prizadevanj ohranitve navedenega vira 
ogledali zbirno točko krvavškega povodja. Soočili smo se z naprava-
mi, katere je naš spremljevalec in tedaj izdelovalec potrebnih cevnih 
povezav, soobčan Lado Zabret, lepo razložil. Govoril je o vloženem 
trudu in zadovoljstvu, da so šli po vodo tja, od koder je sama pritekla 
v kuhinjo. Neodvisno od elektrike, ki bi jo potrebovali za črpanje vode 
v Mengšu. Podrobno je opisal, kako so pričeli izdelovati potrebno. 
Sprva celo v prostoru njegove hiše. Kupili so samo ventile, vse ostalo 
pa ročno izdelovali. Mengeš so povezale salonitne cevi, kar je veljalo 
za pravilo pri polaganju cevovodov. Bilo je ceneje od litoželeznih ali 
jeklenih. Nova spoznanja in petdesetletna izraba so nas privedla do 
zahteve temeljitega vzdrževalnega posega. Tudi zamenjavo dovoda 
vode do zbiralnika v Mengšu. Leta so uspela razpokati cevi in s tem, 
kakor strokovnjaki navajajo, odvzeti 30 %  dotoka. 
Tako se soočamo z potrebo čimprejšnje obnove zbirnika in zamenjavo 
dovodnih cevi do Mengša. Toda v tej točki se Občinska uprava skupaj 
z Občinskim svetom obnaša skrajno nedoraslo. Toliko let smo in še 
izkoriščamo dotok pitne vode, zahvaljujoč še mnogo živečim Men-
gšanom, toda občinsko vladajoči so sprejeli odločitev, da je popravilo 
predrago (velja samo za Občino Mengeš, ostale se strinjajo). Zaradi 
protesta civilne iniciative je Občinski svet že sprejeti sklep odstopitev 
lastništva na viru pitne vode razveljavil, toda odklonil pokrivati stroške 
obnove. Preusmeriti nas želijo na podtalnico Mengeškega polja, 
na katerem so samo z zemljo prekrita odlagališča tako odpadkov 
prebivalcev kakor tudi industrije. Znano je, da se voda lahko razkuži 
in obdela za ponovno uporabo. Najboljši dokaz so astronavti, ki vse 
tekočine v vsemirskih plovilih reciklirajo za ponovno porabo. Tudi 
mi danes praktično nimamo več naravno čistega vodotoka ali izvira. 
Je samo manj ali bolj »okužen«. Zadnje ugotavljanje kvalitete vode 
iz področja Krvavca in domžalskega vira pokaže, da oba vsebujeta 
onesnaževalce. Toda iz polja mnogo več. Tudi razumljivo je, zakaj. Vse 
dosedanje spiranje samo z zemljo pokritih smetišč, redno odvaja vodo 
v globlje sloje – v podtalnico. Kmetijska dejavnost, od zahodne meje 
naprej proti vzhodnemu robu naše ravnice, redno prispeva neželene 
elemente sicer kmetijsko upravičene toda za pitno vodo škodljive. Na 
področju Krvavca pa se srečamo z določeno naseljenostjo, pri kateri 
ni bilo nadzora spoštovanja zavez pri stanovanjski in ostalih gradnjah. 
Vemo tudi, da se za utrjevanje snega uporablja mineralno gnojilo. 
Sicer mnogo manj kakor v kmetovanju. Toda vodovarstveno neopra-
vičljivo. Onesnaževanja v ravnini ni mogoče ustaviti. Morda omiliti. Na 
povodju  Krvavca pa lahko to opravimo kvalitetno in razmeroma hitro. 
Tudi občasno zakaljenost vode kot posledico naravnih ujm. Namen 
vzdrževalnega programa obsega tudi to.
Ni potrebno mnogo bistrosti za odločitev, katero vodo želimo. 

Aleksander Markovčič

POROČILO GASILSKE ZVEZE 
MENGEŠ ZA MESEC DECEMBER

Sreda, 3. december 2008
Ob 12.35 je v križišču Kolodvorske in Novakove ceste v Mengšu 
prišlo do prometne nesreče, v kateri je bila ena oseba telesno 
poškodovana. Gasilci PGD Mengeš so zavarovali kraj nesreče, 
odklopili akumulator ter pomagali reševalcem NMP Domžale pri 
prenosu poškodovanega do reševalnega vozila.

Gasilska zveza Mengeš
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politika

Ob 50-letnici jubilej 
ali sedmina?
Kako bomo v Občini Mengeš 
doživljali 50 let od začetka 
oskrbe z alpsko vodo izpod 
Krvavca, je odvisno samo od 
naših sedanjih (strateških in 
dolgoročnih) (ne)odločitev. 
Referendum, ljudsko glaso-
vanje, 1. marca, bo odločal!
»OB TRIDESETLETNICI MEN-
GEŠKEGA VODOVODA – Živa 
voda izpod Krvavca« je zapise 
o izgradnji naslovil Lado Zabret, 
eden od operativnih graditeljev 
krvavškega vodovoda. Ob-
javljeni so v takrat skupnem 
glasilu nekdanjih domžalskih 
občin Slamnik (6. 6., 12. 7. 
in 25. 10. 1991). Takoj v pr-
vem letu ponovno samostojne 
Občine Mengeš, leta 1995, 
je v petih zelo dokumentiranih 
sestavkih v Mengšanu gradnjo 
opisal Ivan Zupan. Naslovil jih 
je s »POGLED V PRETEKLOST 
– Skupinski vodovod Krvavec– 
Vodice–Mengeš«.
Občina Mengeš je vse do leta 
2007 aktivno sodelovala in 
delovala pri dogovarjanju o 
modernizaciji krvavškega sis-
tema, odpravljanju negativnih 
posegov v okolje ter za povezo-
vanje vodooskrbnih sistemov, 
predvsem s kamniškim. Niti 
enkrat pa nihče niti pomislil ni, 
kaj šele predlagal, da se opusti 
oskrba (in s tem seveda vse 
pravice in obveznosti) iz virov 
alpske vode izpod Krvavca. 
Pregled aktivnosti z izvlečki iz 
dokumentov je že skoraj leto 
dni objavljen na http://www.
tomazstebe.sds.si/civilna_inici-
ativa/pred_letom_2007.  Zaradi 
zahteve po omejitvi prostora za 
objavo naj navedem le: izdelavo 
pregledne in strateške študije v 
letu 2000 »Krvavški in Kamniški 
vodooskrbni sistem in dolgo-
ročna oskrba občin Komenda, 
Mengeš, Vodice z zdravo pi-
tno vodo«, potrditev strateških 
sklepov o obnovi, sodelovanju 

tudi moj stari oče Anton Štebe iz 
Most, sem izvedel šele iz zapisa 
Ivana Zupana (5. januar 2009). 
To si štejem v posebno čast in 
dodatno zavezo.

Vse objavljam na: http://www.
tomazstebe.sds.si/civilna_ini-
ciativa/alpska_voda_krvavca. 
Tudi zgoraj omenjene zapise.

mag. Tomaž Štebe, član 

Civilne iniciative Mengeš 

in Občinskega sveta Občine 

Mengeš

ŽIVA VODA IZPOD KRVAVCA 
ZA OBČINO MENGEŠ

in povezovanju julija 2004, 
enostransko, nezakonito in sa-
movoljno prenehanje upravljanja 
krvavškega sistema v oktobru 
2004, neresnice v medijih in 
neukrepanje države.
Po enostranskem prevzemu 
upravljanja brez ustreznih po-
stopkov smo kljub temu uskla-
jevali pogodbo o upravljanju na 
krvavškem sistemu. In to najprej 
kar med tremi upravljalci (!) in 
potem še med šestimi obči-
nami solastnicami. Za Občino 
Mengeš oz. plačnika stroškov 
vzdrževanja JKP Prodnik je bila 
nepodpisana pogodba razlog 
za neplačevanje vzdrževanja no-
vemu upravljalcu, ki je krvavški 
sistem prevzel s samovoljno od-
ločitvijo župana Občine Cerklje 
in tudi na osnovi nepooblašče-
nega prenehanja upravljanja in 
odstopa od tedanje pogodbe s 
strani JKP Prodnik.
Zaradi neukrepanja tako la-
stnikov kot pristojnih državnih 
organov, ki so bili z dogajanjem 
ves čas seznanjeni (osebno in 
preko poslanskega vprašanja 
tudi minister), je odgovornost 
velika in kar kliče po preverjanju 
sumov kaznivih dejanj oz. opu-
stitev ukrepanj.
Kaj bo s KRVAVŠKIM BISEROM 
– v drugem, tretjem tisočletju in 
ali bo ob 50-letnici (še vedno) 
samotekoča alpska voda za 
Mengšane, pa morda tudi Trzin-
ce in Domžalčane, je odvisno od 
naših sedanjih odločitev in tudi 
(ali predvsem) od spoštovanja 
odločitev naših predhodnikov. 
Od slednjih naj omenim le 
človeka, ki je v političnem, 
organizacijskem in predvsem 
strateško dolgoročnem smislu 
stal za projektom in je vodil tako 
ustanovni občni zbor Vodne 
skupnosti Cerklje-Mengeš-Vo-
dice kot tudi projekt – to je bil 
Anton Blejc, direktor Traka Men-
geš in narodni poslanec. Da 
je bil v delovnem predsedstvu 
ustanovnega občnega zbora 
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izobraževanje

Mesec december je marsikomu naj-
lepši mesec, saj se kar naprej nekaj 
dogaja. Predvsem otroci se veselijo 
Miklavža, dedka Mraza in Božička, 
saj vsak od njih prinese kakšno ma-
lenkost. Potem pa je tu še okrašena 
novoletna smrečica, v kuhinji se peče 
orehova potica in miza je polna do-
brot. To je tudi čas, ko je družina lahko 
več časa skupaj, saj je v decembru 
kar nekaj dela in pouka prostih dni. A 
kot vse, kar je lepo, so tudi praznični 
decembrski dnevi hitro, prehitro minili. 
Učenci so jih preživeli lepo in polni 
vtisov so se prve januarske dni zopet 
posedli po šolskih klopeh.
Janže: Novoletne počitnice in čas pra-
znikov je zame prehitro minil. Zdi se mi, 
da sem bil doma samo dan ali dva in če 
se ozrem nazaj, se počitnice niso začele 
prav nič dobro. Že v ponedeljek pred 
prazniki sem se počutil utrujeno in slabo, 
tako da sem ostal doma. V torek smo imeli 
predstavo Kekec in mama je rekla, da mo-
ram v šolo. Predstava je bila super, bil je 
zadnji dan pouka in začele so se sanjske 
počitnice. Komaj sem čakal božični večer, 
saj sem vedel, da me bodo pod smreko 
čakala darila. Večer je bil zame kar pre-
kratek. Naslednji dan sem šel na obisk 
k očetu. Zbolel sem. Mama je rekla, da 
imam trebušno gripo. Bilo je grozno, pet 
dni vročine, slabosti, bruhanja in driske. 
Na silvestrovo sem bil utrujen in sem hitro 
zaspal. Zadnji trije dnevi so bili super. S 
prijateljem in očetom smo naredili pet 
mečev in dva ščita. Moje počitnice so bile 
kar v redu in kmalu bodo prišle nove.
Lucija: Za novoletne počitnice smo šli z 
družino k babici. Tam smo najprej razdelili 
darila, nato pa jih tudi sami dobili. Vsak 
dan smo se šli sankat in smučat. Igrali 
smo računalnik, playstation 2  in gledali 
televizijo, pa tudi kartali smo. Domov 
smo se odpravili že pred novim letom. 
Na silvestrovo smo šli k maši, nato pa pri-
pravili odlično večerjo in skupaj dočakali 
leto 2009. Naslednji dan smo šli k drugi 
babici v Ljubljano, kjer je bila tudi moja 
teta iz Grčije ter bratranca Gili in Jakob. 
Teta je kupila novega psa Uruka, ki mi je 
ves čas grizel copate. K babici sta prišla 
še moja brata in sestra. Počitnice so mi 
prehitro minile.
Gašper: Božično-novoletne počitnice sem 
večinoma preživel v krogu družine. Pred 
božičnim večerom sva s sestrico okrasila 

smrečico in naredila jaslice. Po večerji 
sem odšel z mami k polnočnici. Prav nič 
nisem bil zaspan, čeprav sem bil prvič 
pri maši tako pozno. Zelo zanimiva je bila 
novoletna zabava, ker sem spustil veliko 
raket, igral ročni nogomet in zdržal dolgo 
v noč brez spanja. Za zaključek počitnic 
smo šli smučat na Krvavec, zvečer pa še 
na košarkarsko tekmo v Domžale. Počitni-
ce sem preživel prijetno in veselo.
Kaja: Moj najlepši novoletni izlet je bil, ko 
smo šli v dolino Tamar. Odpravili smo se 
zgodaj zjutraj, ko je posijalo sonce. Zelo 
toplo smo se oblekli, saj je bil dan mrzel. 
Avto smo pustili v Planici pod skakalnico 
in pot nadaljevali peš. Med potjo smo ob-
čudovali naravo, se kepali in smejali. Vsi 
premraženi smo prispeli na cilj in z vese-
ljem popili topel čaj, jaz pa sem pojedla še 
palačinke s čokolado. Ko smo se vračali, 
sva se z Niko sankali po poti iz Tamarja in 
pri tem cvilili in vriskali, ker nama je bilo 
zelo smešno. Ves čas sva morali paziti na 
pešce, sanke pa so kar precej drvele. Na  
cilj sva se prisankali prepoteni in daleč 
pred ostalimi, ki so šli peš. Izlet mi bo 
ostal v prijetnem spominu.
Ana: Za novoletne počitnice sem bila 
pri babici v Ljubljani. Tam imam veliko 
prijateljev, zato grem tja še rajši. Bila sem 
zelo vesela, ko sem se zjutraj zbudila, 
pogledala na koledar in videla, da je zadnji 
dan starega leta. Hitro sem se oblekla 
in peljala svojega psa na sprehod. Nato 
sem stekla k prijateljici Aniki. Skupaj sva v 
vrečo nabrali pirotehnične izdelke in vrečo 
skrili na varno. Komaj sva čakali, da pride 
novo leto. Do šestih sva se skupaj igrali in 
zabavali, nato pa sem imela večerjo. Babi 
je pripravila svečano večerjo, saj je bil na 
mizi tatarski biftek, maslo, kruh in sok. 
Po večerji smo se zbrali zunaj vsi iz cele 
ulice. Ko je ura odbila polnoč, je bil pravi 
ognjemet. Zunaj sem bila do enih, nato 
sem še malo pogledala televizijo in odšla 
spat. Počitnice sem lepo preživela.
Jaka: V sredo dopoldne smo odšli v Terme 
Lendava. Pot je bila zelo dolga. Ko smo 
prispeli, smo odšli v hotel Lipa, kjer smo 
dobili ključ apartmaja, ki se imenuje Lipov 
gaj. Apartma smo hitro našli, se razpakirali 
in se odšli kopat. Na bazenu sem srečal 
sošolca Aljaža. Celo popoldne sva skupaj 
plavala. Po plavanju smo odšli v hotel na 
večerjo. Meni hrana ni bila preveč všeč. 
Naslednje jutro nas je po zajtrku pričakal 
Božiček z majhnimi darili, popoldan pa  

smo odšli na bowling. Zadnji dan smo 
spakirali in se odpeljali kopat v Bio terme.  
Božični prazniki mi bodo še dolgo časa 
ostali v lepem spominu.
David: Počitnice sem preživel v krogu svo-
je družine. V ponedeljek smo se odpravili 
na smučanje v Kranjsko Goro. Bilo je zelo 
lepo, sončno vreme in na smučiščih je 
bilo veliko ljudi. Z bratrancem in mami smo 
se vozili s štirisedežnico. Zmenili smo se, 
da bo, kdor bo zadnji prišel do sedežnice, 
plačal čaj. Seveda je bila zadnja moja 
mami, zato je vse skupaj povabila na čaj. 
Ko smo se vračali iz Kranjske Gore, smo 
se ustavili še na Bledu, kjer živi moja 
prababica Pavla. Mojega obiska je bila 
zelo vesela, saj se že nekaj časa nisva 
videla. Od nje sem odšel vesel, saj mi je 
ob odhodu v roke stisnila še 20 evrov. Na 
poti domov smo zavili še v picerijo na pico. 
Ta dan je bil zame res lep.
Živa:  V sredo se je pri nas oglasila teta 
in nas povabila za novo leto k njim. Od 
doma smo se odpravili ob 20. uri. V veliki 
sobi smo najprej nekaj pojedli in popili. 
Otroci smo se začeli dolgočasiti, zato so 
nam odrasli dovolili, da gremo v masažno 
kad. Po kopanju smo se preoblekli in od-
šli na računalnik. Ura je bila že 10 minut 
do polnoči, zato smo odšli po starše, da 
gremo ven. Brat Luka in bratranec Matic 
sta že pred vrati spuščala male raketice. 
Zunaj je stric prižigal rakete in to pokazal 
še Luku in Maticu. Bila sta vesela, da sta 
jih lahko sama spuščala. Nekaj minut pred 
polnočjo smo odšli noter in na prvem 
kanalu gledali oddajo Na zdravje, kjer 
so odštevali sekunde do polnoči. Nato 
smo odšli ven in spuščali pirotehnične 
izdelke. Kar nekaj časa je trajalo, da  smo 
porabili vse, kar smo imeli. Nato smo se 
šli otroci zopet kopat. Spat sem šla ob 
treh zjutraj. 
Mirjam: Svojih počitnic ne bom nikoli 
pozabila. Do ponedeljka sem bila doma, 
v ponedeljek pa bi se morala iti sankat, a 
sem zaspala in mami me ni hotela zbuditi. 
Zato sva se odšla z dedijem kopat v Sno-
vik, po kopanju pa sva šla še v trgovino po 
torto. V torek smo šli v Kančevce. Tam je 
bila zelo dobra hrana in vsak večer je bil 
zabaven. Ko smo prišli domov, smo se šli 
drsat, v nedeljo pa smučat na Stari vrh. 
Bilo je zelo hladno in z Janezom sva se 
že po prvi vožnji zatekla v okrepčevalnico. 
Tam sva spila čaj in pojedla hot dog ter 
jabolčni zavitek. Takoj sva se bolje poču-
tila. To so bile do sedaj moje najboljše 
počitnice.

Zapisali učenci 5. b 

in učiteljica Nada javh

NAŠE NOVOLETNE  POČITNICE
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OGLED KLINIČNEGA 
CENTRA V LJUBLJANI
Konec novembra smo se zopet odpravili na 
ogled, ki sta ga organizirala Janže in njegova 
mamica. Ogledali smo si laboratorije na Po-
likliniki v Ljubljani. Običajno se učenci takih 
bolniških prostorov bojijo, saj so povezani 
z jemanjem krvi, tokrat pa je bilo drugače. 
Bili smo obiskovalci in prav v vseh prostorih 
so zaposleni radi povedali učencem, kar jih 
je zanimalo. Ker je večina strojev modernih, 
računalniško vodenih, sploh nimaš občutka, 
da si v laboratoriju. Vse je bilo bolj podob-
no raziskovalni sobi, zlasti v vesoljskem 
laboratoriju, ki še ne deluje povsem. Ko pa 
bo, bo delo v njem potekalo 24 ur. Ko smo 
zapuščali laboratorij, me je nekdo poklical. 
Nisem je takoj prepoznala. Bila je Suzana, 
moja učenka, ki sem jo učila pred 30 leti. 
Toplo mi je bilo pri srcu. »Kako si me spo-
znala,« sem bila začudena. »Saj se sploh 
niste spremenili,« mi je odgovorila. Vem, da 
to sicer ni res, a je prijetno slišati. In videti 
nekdanje učence, ki so uspešni in zadovoljni 
v svojem poklicu.   
Janže Avsec: V petek, 28. novembra, smo si 
učenci 5. b razreda ogledali klinični laborato-
rij na Polikliniki v Ljubljani. V šoli smo pojedli 
malico in odšli do avtobusa. Ko smo prispeli 
do Poliklinike, smo vstopili in počakali, da je 
po nas prišla moja mami, ki je tu zaposlena. 
Odpeljala nas je v prvo nadstropje, kjer se 
nahaja klinični laboratorij. Tam sta nas pri-
čakali dve specialistki klinične biokemije. 
Razdelili sta nas v dve skupini. Bil sem v 
prvi skupini. Najprej smo si ogledali vesoljski 
laboratorij, nato pa še biološki laboratorij. V 
vesoljskem laboratoriju sem videl robotske 
roke, s katerimi razvrščajo epruvete. Videl 
sem tudi tekoče trakove, po katerih epruvete 
potujejo, in stroje za različne analize krvi. V 
biološkem laboratoriju je posebno zanimiv  
stroj, ki ga je izumila NASA.  S pomočjo tega 
stroja so strdili kri in jo spravili v posebne 
ploščice. Tudi v tem laboratoriju so stroji za 
analizo krvi. Analize so zelo različne. Odvi-
sno je od tega, kaj v krvi raziskujejo. Stroji so 
računalniško vodeni. Včasih je bilo vse delo 
v laboratorijih ročno, danes je ročnega dela 
veliko manj, saj večino dela opravijo računal-
niki. V drugi skupini so videli prav to kot mi, 
le v obratnem vrstnem redu. Na koncu smo 
se zbrali v sejni sobi, malo pojedli in popili 
ter se odpravili proti domu. Meni je bilo zelo 
všeč, saj sem videl veliko zanimivih stvari, ki 
jih mogoče nikoli več ne bom.

Nada Javh, 

učiteljica 5. b razreda 

ANALIZA 
ANKETE
Anketo o uporabi varno-
stnega pasu smo naredili 
v 1. c, 2. a, 3. c, 4. b in 5. 
b razredu. V našem vzorcu 
je bilo 105 učencev. 
Večina učencev stanuje v 
Mengšu, 20 učencev pa 
prihaja v šolo  iz drugih 
krajev. Skoraj polovica jih v 
šolo hodi peš, nekaj manj 
pa jih pripeljejo in odpeljejo 
starši ali sorodniki. S ko-
lesom se vozi en učenec, 
čeprav se ne bi smel, saj je 
to učenec 1. razreda, ki še 
nima kolesarskega izpita. 
Več kot polovica učencev v 
avtomobilu vedno sedi zadaj, 
nihče pa ne sedi vedno spre-
daj. Največ učencev sedi v 
avtomobilu na sedežu, 29 
učencev uporablja jahača, 4 
učenci pa sedijo v otroškem 
varnostnem sedežu. Pripe-
njanje z varnostnim pasom 
ni zadovoljivo, saj se samo 
55 učencev vedno pripne z 
njim. Malo manj kot polovica 
učencev se pripne le, če se 
peljejo daleč in se do šole 
ali trgovine ne pripnejo. 8 
učencev se pripne le, kadar 
sedijo spredaj, zadaj pa se 
ne pripnejo. Večina učencev 
se na pripenjanje spomni 
sama, 15 učencev spomnijo 
starši, 5 učencev pa je takih, 
ki jih nihče ne spomni, naj 
se pripnejo z varnostnim 
pasom. 
Rezultati ankete so nam 
pokazali, da se nekateri 
učenci, predvsem pa njihovi 
starši, ne zavedajo, kako ne-
varno je lahko, če otroci niso 
ustrezno zavarovani, kadar 
se peljejo v avtomobilu. 
Geslo »RED JE VEDNO PAS 
PRIPET« bomo morali bolj 
dosledno upoštevati.

Učenci 5. b razreda 

in učiteljica Nada Javh
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Pevci in pevke MePZ Svoboda Mengeš za vse ljubitelje zboro-
vskega petja iz Mengša in okolice že tradicionalno izvajamo 
božično-novoletni koncert. Letos smo zapeli 4. januarja, v 
Kulturnem domu v Mengšu, takoj po novoletnem praznovanju, 
saj je bilo v norem, veselem decembru polno drugih prireditev 
in koncertov. Menili smo, da si bo po motečem pokanju petard 
in bučnem praznovanju silvestrovega marsikdo zaželel v miru 
poslušati izbrane božično-novoletne pesmi. 
Poslušalcev v dvorani je bilo dovolj, čeprav si jih vedno želimo še 
več. Nastopili smo združeni z MePZ Musica viva s Primskovega pri 
Kranju in z zborovodkinjo obeh zborov, Nano Weber. V uvodu smo 
pevci in pevke MePZ Svoboda Mengeš zapeli dve božični ljudski 
pesmi iz Podutane, ki jih je priredil Pavle Merku. Po živahni črnski 
duhovni pesmi Siyahamba, pa so na oder prišli gostje iz Kranja in 
se prav tako posebej predstavili s tremi pesmimi. V drugem delu 
koncerta smo skupno zapeli dve črnski duhovni pesmi v gospel 
priredbi, Somebody's Knocking at Your Door in Amen, s solistoma 
Aljošo Podleskom in Katjo Cvek. 
Danski skladatelj Bent Peder Holbech je za mešani zbor, dva solista 
in instrumentaliste napisal jazz rock mašo Missa Rotna, ki s svojo 

dogovorjen letošnji še četrti novoletni koncert v Radovljici. Tudi tega 
nastopa se veselimo.
Po končanih koncertih smo sprejeli veliko čestitk, bili deležni mno-
gih prijaznih besed, razveselili pa smo se tudi pohvale poklicnih 
glasbenikov. Veseli smo spodbude in spremljanja našega dela. To 
nas žene naprej in potrjuje, da smo na pravi poti. Slišali pa smo tudi 
kritiko. Tudi to sprejemamo, saj se zavedamo, da dobronamerna 
kritika spodbuja kvaliteto. Zelo si želimo in trudimo se, da na vsakem 
nastopu dosežemo svoje cilje in navdušimo poslušalce. S pesmijo 
bomo sebi in, upamo, tudi naši zvesti publiki, polepšali in obogatili  
še marsikateri večer.
Lepo je bilo prebrati zahvalno pismo predsednice MePZ Musica viva 
iz Kranja, gospe Milice Žagar:

Spoštovana gospa predsednica, naša skupna Nana in pevke, 
pevci!
Za nami je eno lepo sodelovanje. Bila je neka neverjetna 
povezava. Niti nismo imeli občutka, da sta to pravzaprav dva 
zbora, ki sta se komaj srečala. Kot bi že od nekdaj skupaj peli. 
Gotovo je to vaša velika zasluga in hvala za njo!
Veliko sreče pri vašem delu in na vaših nastopih in hvala za 
vse!
V imenu “Musice vive”, Milica

Tako smo čutili tudi v našem zboru. Želimo si še veliko pristnih stikov 
z drugimi zbori in seveda tudi skupnih uspehov. 
Ne smemo pa pozabiti niti na koncert v Domu počitka v Mengšu, 
24. novembra 2008. Oskrbovanci, njihovi svojci in zaposleni v 
domu so dodobra napolnili večnamensko dvorano. Vsako leto jih 
obiščemo v prednovoletnem času in vedno so nas zelo veseli. Bili 
so naša premierna publika pred našim tekmovalnim nastopom na 
festivalu v Pragi. 
Zahvaljujemo se vsem, ki ste si vzeli čas in nas prišli poslušat. Hvala 
tudi županu Francu Jeriču za naklonjenost in spodbudo. Program za 
leto 2009 je pripravljen in že zavzeto vadimo nove pesmi. 

Olga Pavlin

BOŽIČNO-NOVOLETNI KONCERTI

»Prišel je, bolj žalosten kot vesel, na ta svet, da bi pel. 
In pesem žalostna, a čudno mila se je čez svet potočila ...
... in so ljudje, začudeni, vsak po svoje ugibali, kdo to poje. 
On pa je rekel: To ni nobena pesem, to je ena sama ljubezen.«

(Tone Pavček)

8. FEBRUARJA SE PONOVNO ODPIRAJO VRATA KULTUR-
NIH USTANOV. USTAVITE SE ZA TRENUTEK IN SI V NJIH 
POLEPŠAJTE DAN OB PRAZNOVANJU SLOVENSKEGA 
KULTURNEGA PRAZNIKA. 

Zveza kulturnih društev Občine Mengeš

dinamiko in melodiko navdušuje zbore in poslušalce po vsem svetu. V 
vaje za izvajanje maše sta oba zbora vložila veliko časa in energije. Na 
skupnih vajah smo usklajevali pozicije glasov in medsebojno slišnost. 
Upamo, da so poslušalci začutili tisto energijo, ki smo jo pevci, solista 
Aljoša in Alja Pešak, instrumentalisti Drejc Pogačnik (klaviature), Rok 
Rozman (bobni) in Janez Šter (bas kitara)  ter seveda naša zborovod-
kinja Nana, vložili v to skoraj pol ure trajajočo skladbo.
S tem programom in v enaki zasedbi smo nastopili tudi v cerkvi Sv. 
Martina v Stražišču pri Kranju (3. januarja) in v čudoviti baročni moj-
strovini iz 18. stoletja – Baziliki obiskanja device Marije v Petrovčah 
(10. januarja). Naši gostitelji v Petrovčah so bili člani Kulturnega 
društva MePZ Planinski pevski zbor Žalec, z dirigentko Aljo Pešak 
in petrovški župnik. Vidno očaran nad izvedeno mašo Missa Rotna 
nam je ponudil sodelovanje tudi v prihodnje.  24. januarja imamo 
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KNJIŽNICA MENGEŠ JE USPEŠNO 
ZAKORAKALA V LETO 2009
Minila sta že skoraj dva meseca, odkar knjižnica deluje v novih 
prostorih. Vesela sem, da ste uporabniki in občani nove pro-
store sprejeli z navdušenjem in pohvalami. Če se med časom, 
ko je knjižnica odprta, peljete mimo, lahko vidite, kako živahno 
je sedaj pri nas. Lahko se tudi pohvalimo, da se je od prvega 
dneva odprtja novih prostorov do danes na novo v knjižnico 
včlanilo kar sto občanov, vpis pa seveda še narašča.
Ustaljeno dogajanje smo v decembru popestrili tudi z ustvarjalno 
delavnico za otroke. Izdelovali smo novoletne okraske in skupaj 
okrasili novoletno jelko; take ni na celem svetu! Iz srca se zahva-
ljujem vsem malim umetnikom in njihovim staršem.
23. decembra je otroke, ki obiskujejo pravljične urice v knjižnici, 
obiskal Božiček. Ker so bili otroci celo leto pridni in so redno obi-
skovali urice, jih je nagradil s sladkarijami in mandarinami, otroci pa 
so mu s petjem pesmic in pripovedovanjem dogodivščin polepšali 
naporne dni.

Kaj nas čaka v novem letu ... 
... veliko novih zanimivih knjig in drugih medijev za odrasle in mlade 
obiskovalce knjižnice. Različne delavnice, zaključek bralne značke 
za odrasle, osem računalnikov z internetno povezavo, časopisna 
čitalnica, kotiček za najmlajše … , v pripravi pa imamo tudi nekaj 
potopisnih predavanj, literarnih pogovorov, obiskov literarnih 
ustvarjalcev in različnih razstav.
Zato vas toplo vabim, da nas obiščete in se sami prepričate, da 
je Mengeš z novimi prostori knjižnice dobil pravi hram kulture. 
O urniku knjižnice Mengeš in ostalih dejavnostih v njej si lahko 
preberete tudi na spletni strani Knjižnice Domžale - www.knjizni-
ca-domzale.si.
Lep pozdrav,

knjižničarka Barbara

STROKOVNO MNENJE O IZVEDENEM 
PROJEKTU NAJSTAREJŠE PIVO 
IN NJEGOVA ZGODBA
Mestni muzej Mengeš in Kulturno društvo Franca Jelovška 
Mengeš (vodja projekta Janez Škrlep, avtor razstave Simon 
Smrkolj, oblikovanje in postavitev razstave Studio Primer) 
sta  17. oktobra 2008 (o tem smo v Mengšanu že pisali) v 
razstaviščnih prostorih Galerije Klet v Mengšu odprla izredno 
študijsko razstavo z zanimivim naslovom Najstarejše pivo in 
njegova zgodba. Pravzaprav se je muzejska zgodba začela z 
odkupom starih steklenic iz začetka  20. stoletja in sprožila 
temeljito in raznovrstno obravnavo različnih virov. Razstava na 
14 panojih je predstavljala  zgodovino pivovarstva na Sloven-
skem in v Mengšu. Predstavljeni so tudi predmeti iz različnih 
muzejskih (pretežno Muzej Mengeš) in privatnih zbirk, kot so 
originalni zaboji Union piva, steklenice iz različnih obdobjih, 
točilni pulti, voz za prevoz sodov, steklenice najstarejšega 
ohranjenega piva, plakati, razglednice in fotografije. 

Zunanji sodelavec univ. dipl. etnolog in kulturni antropolog Simon 
Smrkolj je zadano nalogo – predstaviti ne samo Staretovo pivovarno 
v Mengšu, temveč tudi razvoj pivovarstva na Slovenskem, vestno in 
natančno izvedel. Študija, ki je zajemala pregled arhivskega gradi-
va, časopisnih virov in seveda materialnih preostankov je razkrila 
pomemben del k predstavljanju lokalne gospodarske zgodovine in 
s tem tudi gospodarske zgodovine 19. stoletja na Kranjskem. Prav 
bi bilo, da bi bila objavljena tudi v samostojni publikaciji. 
Razstava je bila zanimiva tudi z muzeološkega vidika, saj je prikazan 
interdisciplinaren pristop. Razstava nam predstavlja zgodbo o pivu, 
o njegovem nastanku, proizvodnji, vsakdanjem življenju delavcev 
in uporabnikov, kemijskih procesov (izdelana strokovna analiza 
najstarejšega piva, ki jo je izdelal Institut za hmeljarstvo in pivo-
varstvo Slovenije) ter sodelovanje s še obstoječimi pivovarnami in 
pivovarskimi zbirkami. Razstava je po zaprtju v Galeriji klet v Mengšu 
gostovala tudi v Medobčinskem muzeju Kamnik. 
Izredna pohvalna in sveža je predstavitev razstave in spremljajoče 
prireditve (tiskovna konferenca in predavanja) na spletu. Tam izve-
mo vse aktualne informacije o razstavi, o zgodovini pivovarstva in 
drugih temah. 
Spremljajoča predavanja so privabila množico obiskovalcev. Različ-
ne zanimive teme, ne samo o zgodovini pivarstva, temveč o kemijski 
analizi najstarejšega ohranjenega piva ali o ohranjanju starih stekle-
nic kot kulturne dediščine, so seznanjale in izobraževale obisko-
valce. Na tak način se obiskovalci seznanjajo s premično kulturno 
dediščino, odnosom do nje v vsakdanjem življenju, delom muzeja. >  
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Spoštovani prijatelji Hallersteina in astronomije! O znamenitem 
Slovencu Ferdinandu Avguštinu Hallerju pl. Hallersteinu smo v 
današnjem času v slovenskem naravoslovnem prostoru, v zadnji 
četrtini stoletja, največ pisali dr. Zmago Šmitek, dr. Stanislav 
Južnič , mag. Jani Osolnik in jaz.
Že nekaj časa se mi je zdelo, da je v teh spisih premalo poudarjeno 
astronomsko delo, ki je dejansko glavna oziroma življenjska dejavnost 
našega Hallersteina. V začetku letošnjega leta sem se  odločil, da za 
najširši krog bralcev o tem napišem preprosto in razumljivo publikacijo. 
Pokazala se je posebna priložnost za to mojo potezo. Letos poteka 
240. obletnica izida epohalnega dela Observationers Astronomicae 
– Astronomska opazovanja (jezuitov na pekinški cesarski zvezdarni, 
ki so jih naredili med leti 1718 in 1852), katere glavni pisec in urednik 
oziroma redaktor je bil pater Hallerstein.
S slikarsko razstavo o Hallesteinovem življenju in njegovi imaginarni 
podobi aprila 2008 v Ljubljani in Mengšu so me prehiteli kolegi 
umetniki, k sreči pa ne pri pisni besedi. Zdaj je knjiga Hallerstein in 
astronomija tu. Je bolj drobna in majhna, vendar napolnjena s števil-
nimi podatki. Knjiga na kratko obravnava vsa glavna Hallersteinova 
astronomska opravila. Naravnana je poljudno in tudi praktično – celo 
za šolsko rabo. V njej lahko vsak najde kaj zanimivega zase: naravo-
slovec opise nekaterih astronomskih pojavov, njihove zakonitosti in 
načine opazovanja; družboslovec  oziroma zgodovinar orientacijski 
pregled stare kitajske zgodovine astronomije – seveda gledano z 

OB PREDSTAVITVI KNJIGE HALLERSTEIN IN ASTRONOMIJA
oddaljenimi evropskimi in še posebej mojimi očmi, in prikaz pekinške 
cesarsko-jezuitske zvezdarne z vsemi tipičnimi starimi astronomskimi 
instrumenti; biografi opis Hallersteinovega  življenja in delovanja itd.
Uporaben je torej za OŠ in ŠŠ (matematični, fizikalni, astronomski, 
geografski, zgodovinski, slovenski krožek, za referate oziroma semi-
narske naloge) ter za višje in visoke šole (kot motiv za astronomska 
opazovanja in raziskave). Po dobri uri branja si lahko ustvarite jasno 
sliko o Hallersteinu kot o človeku in kot astronomu. V knjigi je zapisano 
tudi Hallerjevo delo, ki bi moralo biti bolj spoštovano in poudarjeno, 
tako lokalno in globalno. Bolj bi morali biti pozorni in ponosni na take 
velikane usvarjalne misli naše preteklosti. Jaz se tega zavedam.
Knjiga je bila izdana pri Založbi Jutro, ki se ji ob tej priložnosti, iskreno 
zahvaljujem; mag. Karlu Šmigovcu za drobne misli v recenziji; Janezu 
Škrlepu za današnjo možnost predstavitve knjige;  županu Občine 
Mengeš Francu Jeriču pa za moralno in materialno podporo, kar je 
veliko priznanje publikaciji. Hallerjevo delo še ni v celoti raziskano, 
tudi in celo na astronomskem področju, čeprav že veliko vemo o tem. 
Počasi odkrivamo del za delom, njegov opus pa po svetu odmeva 
in odmeva, dandanes še bolj kot včasih, ko se je o Hallesteinu še 
manj vedelo. 
Prijetno branje,

Marijan Prosen, Majo

Prispevek je uredništvu posredoval Muzej Mengeš.

Razstavo spremlja vabilo z osnovnimi podatki o pivovarstvu na Sloven-
skem v luči Staretove pivovarne v Mengšu in sporedom spremljajočih 
prireditev. 
Prav pa bi bilo, da bi razstavo spremljala tudi samostojna publikacija, 

ki bi predstavljala slovensko pivovarstvo, kajti tema v slovenskem 
zgodovinopisju še ni bila tako obdelana in temeljito predstavljena. 

Mag. Zora Torkar

 Prispevek je uredništvu posredoval Muzej Mengeš.
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Predmet javnega razpisa je  
sofinanciranje naslednjih dejavnosti

Za uresničevanje programskih nalog športa se 
na področju in za potrebe Občine Mengeš iz 
javnih financ sofinancirajo naslednje vsebine 
športnih programov:

interesna športna vzgoja otrok in mla-1. 
dine; 
športna vzgoja otrok in mladine, usmer-2. 
jenih v kakovostni in vrhunski šport;
športna vzgoja otrok in mladine s poseb-3. 
nimi potrebami;
športna dejavnost študentov;4. 
športna rekreacija;5. 
kakovostni šport;6. 
vrhunski šport;7. 
šport invalidov;8. 
izobraževanje, usposabljanje in izpopol-9. 
njevanje strokovnih kadrov v športu;
delovanje društev, športnih zvez in zavo-10. 
dov na ravni lokalne skupnosti;
znanstvenoraziskovalna dejavnost, infor-11. 
matika in založništvo v športu; 
mednarodne, državne, medobčinske in 12. 
občinske športne prireditve;
izgradnja in vzdrževanje športnih objek-13. 
tov.

Pogoji, ki jih morajo izpolnjevati 
izvajalci, njihovi programi ali projekti

Na podlagi 3. člena Pravilnika za vrednotenje 
in sofinanciranje programov športa v Občini 
Mengeš (v nadaljevanju Pravilnik) so izvajalci 
programov športa:

športna društva;- 
zveze športnih društev, ki jih ustanovijo - 
športna društva za posamezna področja 
oziroma športne panoge;
javni zavodi s področja športa, vzgoje in - 
izobraževanja v Občini Mengeš;
ustanove, ki so ustanovljene za opravljanje - 
dejavnosti v športu, so splošno koristne in 
nimajo pridobitnega značaja.

Pravico do sofinanciranja programov športa 
imajo nosilci in izvajalci športne dejavnosti iz 
3. člena Pravilnika, ki izpolnjujejo naslednje 
pogoje:

da imajo zagotovljene materialne, kadro-- 
vske, organizacijske in prostorske pogoje 
za uresničitev načrtovanih športnih aktiv-
nosti;
da imajo za določene športne programe - 
organizirano redno dejavnost in vadbo, za 
katero so registrirani in delujejo najmanj 
35 tednov v letu.

Športna društva in zveze športnih društev mo-
rajo izpolnjevati tudi naslednje pogoje:

so registrirani v skladu z Zakonom o dru-- 
štvih, s sedežem v občini in v njej pretežno 
izvajajo svojo dejavnost; 

imajo urejeno evidenco o registriranih tek-- 
movalcih in članstvu.

Pogoji, normativi in kriteriji za 
vrednotenje in sofinanciranje 
programov športa v Občini Mengeš

I. POGOJI
Pravico do sofinanciranja programov športa 
imajo nosilci in izvajalci športne dejavnosti, ki 
so opredeljeni v 3. členu Pravilnika za vredno-
tenje in sofinanciranje programov športa v Ob-
čini Mengeš in izpolnjujejo naslednje pogoje:

imajo zagotovljene materialne, kadrovske, - 
organizacijske pogoje in prostorske pogoje 
za uresničitev načrtovanih športnih aktivno-
sti;
imajo za določene športne programe or-- 
ganizirano redno dejavnost in vadbo, za 
katero so registrirani in delujejo najmanj 35 
tednov v letu.

Športna društva in zveze športnih društev mo-
rajo izpolnjevati tudi naslednje pogoje:

so registrirani v skladu z Zakonom o dru-- 
štvih, s sedežem v občini in v njej pretežno 
izvajajo svojo dejavnost; 
imajo urejeno evidenco o registriranih tek-- 
movalcih, članstvu in o plačani članarini.

Dodatni pogoji in zahteve se opredelijo v letnem 
programu športa, ki ga sprejme Občinski svet 
Občine Mengeš.

II. NORMATIVI IN KRITERIJI

1. ŠPORTNA VZGOJA OTROK IN 
MLADINE

1.1  Interesna športna vzgoja 
predšolskih otrok

Obravnavajo se programi interesnih dejavnosti, 
ki niso predmet rednega vzgojno izobraževal-
nega procesa in športne dejavnosti, ki jih or-
ganizirajo izvajalci športnih programov za pred-
šolske otroke z namenom optimalnega razvoja 
gibalnih sposobnosti, posredovanja osnovnih 
gibalnih znanj in spodbujanja otrokovih aktivno-
sti, ustvarjalnosti in razvoja osebnosti.

1.1.1 Zlati sonček – program A in B
Program se izvaja v organiziranih skupinah.- 
Financira se:- 
a) propagandno gradivo (tekmovalne knji-

žice, priročnike in priznanja).
 
1.1.2 Akcija »Naučimo se plavati« 

Program se izvaja v organiziranih skupinah - 
(10 otrok = 1 skupina).
Program je 20-urni.- 
Sofinancira se:  - 
a) strokovni kader,
b) najemnina objekta. 

1.1.3 Akcija »Ciciban planinec«
Program se izvaja v organiziranih skupinah.- 
Program je 60-urni.- 
Financira se:- 
a) propagandno gradivo. 

1.1.4 Športne dejavnosti, ki jih 
organizirajo športna društva in 
drugi izvajalci – redna športna 
vadba predšolskih otrok

Program se izvaja v organiziranih skupinah - 
(10 otrok = 1 skupina).
Program je 60-urni.- 
Sofinancira se:  - 
a) strokovni kader,
b) najemnina objekta. 

 
1.2. Interesna športna vzgoja 

šoloobveznih otrok
Interesna športna vzgoja šoloobveznih otrok je 
dejavnost otrok od 6. do 15. leta starosti, ki so 
prostovoljno vključeni v programe športa.

1.2.1 Zlati sonček
Program se izvaja v organiziranih skupinah.- 
Financira se:- 
a) propagandno gradivo (tekmovalne knji-

žice, priročnike in priznanja).

1.2.2 Krpan
Program se izvaja v organiziranih skupinah.- 
Financira se:- 
a) propagandno gradivo (tekmovalne knji-

žice, priročnike in priznanja).
 
1.2.3 Naučimo se plavati:

Program se izvaja v organiziranih skupinah - 
(10 otrok = 1 skupina).
Program je 20-urni.- 
Sofinancira se v primeru, če to ne (so)fi-- 
nancira Ministrstvo za šolstvo, znanost in 
šport:
a) strokovni kader,
b) najemnina objekta.

 
1.2.4 Drugi 80-urni programi 

Program se izvaja v organiziranih skupinah - 
na šolah (10 otrok = 1 skupina).
Program je 80-urni.- 
Sofinancira se:- 
a) strokovni kader,
b) najemnina objekta.

1.2.5 Šolska športna tekmovanja na 
občinskem nivoju 

Program se izvaja v obliki občinskih tekmo-- 
vanj osnovnih šol. 
Vrednoti se organizacija in izvedba šolskih - 
tekmovanj na občinskem nivoju. 
Financira se:   - 
a) stroški sodnikov in zapisnikarjev, 
b) stroški priznanj, 
c) stroški organizacije (do 20 % od prizna-

Na podlagi Pravilnika za vrednotenje in sofinanciranje programov športa v Občini Mengeš, Občina Mengeš objavlja 

Javni razpis za sofinanciranje programov športa v Občini Mengeš, 
ki ga bo v letu 2009 sofinancirala Občina Mengeš iz občinskega proračuna, št. 679-2/2009.
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ne vsote za sodnike in priznanja).
Sofinancira se: - 
a) najemnina objekta,
b) dodatni stroški najemnine objekta, ki 

so vezani na organizacijo tekmovanja 
na občinskem nivoju.

1.2.6 Šolska športna tekmovanja nad 
občinskim nivojem

Program se izvaja v obliki športnih tekmo-- 
vanj osnovnih šol nad občinskim nivojem.
Vrednoti se delovanje področnega centra - 
šolskih športnih tekmovanj, organizacija 
dodatne vadba (10 ur) in stroški udeležbe 
na športnih tekmovanjih nad občinskim ni-
vojem.
Sofinancira se:- 
a) delovanje področnega centra šolskih 

športnih tekmovanj,
b) strokovni kader za nastopajoče ekipe 

oz. posameznike;
c) stroški prevoza za nastopajoče ekipe 

oz. posameznike. 

1.3.  Interesna športna vzgoja 
mladine

Interesna športna vzgoja mladine od 15. do 20. 
leta starosti je dejavnost mladih, ki se prosto-
voljno vključujejo v športne programe.

Program lahko izvajajo vsi izvajalci športne - 
dejavnosti v organiziranih skupinah na sre-
dnjih šolah (10 mladih = 1 skupina).
Program je 80-urni v okviru splošne špor-- 
tne vadbe.
Sofinancira se v primeru, če to ne (so)fi-- 
nancira Ministrstvo za šolstvo, znanost in 
šport:
a) strokovni kader, 
b) najemnina objekta.

2. ŠPORTNA VZGOJA OTROK  
IN MLADINE, USMERJENIH  
V KAKOVOSTNI IN VRHUNSKI 
ŠPORT

Obravnavajo se programi otrok od 6. do 11. 
leta, od 11. do 15. leta starosti in od 15. do 
20. leta starosti (oz. odvisno od določitve sta-
rosti za mladino s strani posameznih panožnih 
zvez), ki imajo interes, sposobnosti, ustrezne 
osebnostne značilnosti in visoko motivacijo, da 
bi postali vrhunski športniki v procesu športne 
vadbe in urejenih sistemih športnih tekmovanj 
po določilih nacionalnih panožnih zvez – v 
funkciji razvoja kakovostnega in vrhunskega 
športa, kar je končni cilj. Izvajalci teh progra-
mov (»panožnih športnih šol«) morajo izpolnje-
vati prostorske, kadrovske in druge zahteve 
za strokovno izpeljavo programov, ki jih določi 
nacionalna panožna športna zveza v dogovoru 
z Ministrstvom za šolstvo, znanost in šport ter 
olimpijskim komitejem Slovenije – Združenjem 
športnih zvez.

Pri vrednotenju tekmovalnih rezultatov v - 
posameznih športnih panogah, kjer imajo 
individualni in tudi ekipni način tekmovanja, 
se upoštevajo tisti rezultati, ki so za društvo 
ugodnejši. 
Programi »panožnih športnih šol« so razde-- 
ljeni v pet stopenj. Obseg treninga je odvi-

sen od specifičnosti športne zvrsti:
a) I. stopnja (cicibani, cicibanke) 
  240 ur,
b) II. stopnja (mlajši dečki, deklice) 
  240 do 400 ur,
c) III. stopnja (starejši dečki, deklice) 
  300 do 800 ur,
d) IV. stopnja (mlajši mladinci, mladinke) 
  400 do 1100 ur,
e) V. stopnja (starejši mladinci, mladinke) 
   400 do 1100 ur.

Sofinancira se:- 
a) strokovni kader (od I. do V. stopnje »pa-

nožne športne šole«),
b) najemnina objekta (od I. do V. stopnje 

»panožne športne šole«),
c) materialni stroški programa, meritve in 

spremljanje treniranosti, nezgodno za-
varovanje (od I. do III. stopnje »panožne 
športne šole«), zdravniški pregledi,

d) dodatna vadba kategoriziranih športni-
kov s statusom mladinskega razreda, 
potrjenih na dan javnega razpisa s stra-
ni OKS – ZŠZ (IV. in V. stopnja »pano-
žne športne šole«); 

e) tekmovalni stroški (prijavnine, prevozi, 
sodniški stroški).

 
3. ŠPORTNA VZGOJA OTROK 

IN MLADINE S POSEBNIMI 
POTREBAMI

Ustrezna skrb za vključevanje otrok in mladine s 
posebnimi potrebami v vsakdanje življenje, kar 
vpliva na uspešno socialno integracijo, polno in 
bogatejše življenje.

Program lahko izvajajo izvajalci športne - 
dejavnosti, ki se ukvarjajo s športno vzgojo 
otrok in mladine s posebnimi potrebami v 
organiziranih skupinah (10 otrok oz. mladih 
= 1 skupina).
Program je 80-urni v okviru splošne špor-- 
tne vadbe.
Sofinancira se:- 
a) strokovni kader, 
b) najemnina objekta.

4. ŠPORTNA DEJAVNOST 
ŠTUDENTOV 

Športna dejavnost študentov je pomembna se-
stavina njihovega življenja, ker pomeni dopol-
nilo intelektualnemu delu in pripomore k pol-
nejši uresničitvi človeka, bogastvu njegovega 
telesnega in duševnega zdravja ter integriteti 
osebnosti.
 Program na lokalni in državni ravni obsega:

a) medfakultetna tekmovanja v izbranih 
športnih panogah,

b) odpravljanje plavalne nepismenosti,
c) univerzijado.
Program lahko izvajajo izvajalci športne - 
dejavnosti, ki se ukvarjajo s športno vzgojo 
študentov v organiziranih skupinah (10 štu-
dentov in študentk = 1 skupina).
Program je 80-urni v okviru splošne špor-- 
tne vadbe in izbranih športnih panogah.
Sofinancira se:- 
a) strokovni kader, 
b) najemnina objekta.

5.  ŠPORTNA REKREACIJA
Cilj športne rekreacije odraslih je ohranjati in 
izboljševati celostni zdravstveni status, humani-
zirati človekovo življenje, zmanjševati negativne 
posledice današnjega življenja in dela ter s temi 
motivi pritegniti čim večje število ljudi v redne 
oblike športne dejavnosti.

Vrednoti se 80-urni program redne športne - 
vadbe, pretežno netekmovalne dejavnosti 
(vadbena skupina redne športno-rekreacij-
ske dejavnosti odraslih starejših nad 20 let: 
10 članov in članic = 1 skupina).
Sofinancira se: - 
a) strokovni kader za socialno in zdra-

vstveno ogrožene ter občane, starejše 
od 65 let,

b) najemnina objekta.

6. KAKOVOSTNI ŠPORT
V kakovostni šport sodijo priprave in športna 
tekmovanja članskih ekip in posameznikov, ki 
nimajo objektivnih strokovnih, organizacijskih 
in materialnih možnosti za vključitev v progra-
me vrhunskega športa in ki jih program športne 
rekreacije ne zadovoljuje, so pa pomemben 
dejavnik razvoja športa.

Društva, ki s svojimi tekmovanji v okviru svojih 
panožnih zvez nastopajo v uradnih sistemih tek-
movanj do naslova državnih prvakov in kandidi-
rajo za ta sredstva, morajo imeti zagotovljene 
materialne, kadrovske, organizacijske in pro-
storske pogoje za uresničitev načrtovanih špor-
tnih aktivnosti. 

Vrednoti se 320-urni program vadbe odra-- 
slih, ki dosegajo s kriteriji zahtevan kakovo-
sten nivo. 
Sofinancira se: - 
a) strokovni kader,
b) najemnina objekta,
c) dodatna vadba kategoriziranih športni-

kov s statusom državnega razreda, po-
trjenih na dan javnega razpisa s strani 
OKS – ZŠZ.

d) tekmovalni stroški

7.  VRHUNSKI ŠPORT
Je priprava in tekmovanje športnikov, ki imajo 
status mednarodnega, svetovnega in perspek-
tivnega razreda.

- Vrednoti se največ 1200 ur programa za - 
vrhunske športnike v individualnih športnih 
panogah in v kolektivnih športnih panogah 
za ekipe, katere člani so kategorizirani vr-
hunski športniki.
- Dodatno se vrednotijo vrhunski športni - 
dosežki tekmovalcev oz. tekmovalk, ki so 
s svojimi rezultati po merilih in normativih 
OKS-ZŠZ dosegli naziv kategoriziranega 
športnika. Merilo za vrednotenje je veljavni 
seznam kategoriziranih športnikov v Repu-
bliki Sloveniji na dan objave javnega razpi-
sa.
- Na ravni lokalne skupnosti se lahko sofi-- 
nancirajo vsebine, ki se določijo z letnim 
programom športa: 
a) za vrhunske športnike v individualnih 

športnih panogah največ 1200 ur pro-
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grama; 
b) v kolektivnih športnih panogah za eki-

pe, katere člani so kategorizirani vrhun-
ski športniki, 1200 ur programa;

c) pokojninsko in invalidsko zavarovanje, 
nezgodno zavarovanje, porodniško 
varstvo, na ravni države skladno z Za-
konom o športu;

d) osnovno zdravstveno zavarovanje, na 
ravni države osnovno in nadstandardno 
zdravstveno zavarovanje po merilih Mi-
nistrstva za šolstvo, znanost in šport;

e) štipendije vrhunskih športnikom – dija-
kom in študentom;

f) dodatna vadba kategoriziranih športni-
kov s statusom mednarodnega, svetov-
nega in perspektivnega razreda, potrje-
nih na dan javnega razpisa s strani OKS 
– ZŠZ. 

8.  ŠPORT INVALIDOV
Športna dejavnost invalidov je namenjena pred-
vsem ohranjanju gibalnih sposobnostih, zdrav-
ju, revitalizaciji, resocializaciji, razvedrilu in tek-
movanju invalidov, ki se prostovoljno ukvarjajo 
s športom. Program se izvaja v organiziranih 
skupinah v organizacijah invalidov.

Vrednoti se 80-urni program redne športne - 
vadbe invalidov v organiziranih skupinah v 
organizaciji izvajalcev programov športa, ki 
se ukvarjajo z organizirano vadbo invalidov 
(10 invalidov = 1 skupina).
Sofinancira se le tisti programi, ki niso sofi-- 
nancirani iz sredstev iger na srečo: 
a) strokovni kader,  
b) najemnina objekta. 

9.  IZOBRAŽEVANJE, 
USPOSABLJANJE IN 
IZPOPOLNJEVANJE 
STROKOVNIH KADROV V 
ŠPORTU

Na ravni občine se sofinancira izobraževanje, 
usposabljanje in izpopolnjevanje strokovnih 
kadrov preko Inštituta za šport pri Fakulteti za 
šport, preko Olimpijskega komiteja Slovenije – 
Združenje športnih zvez ter preko nacionalnih 
panožnih zvez in drugih izobraževalnih institucij 
za tiste programe, ki so verificirani pri Strokov-
nem svetu za šport Republike Slovenije. 

V okviru celotnega izobraževanja se sofi-- 
nancira:
a) izobraževanje, usposabljanje in izpo-

polnjevanje strokovnih kadrov (I., II., III. 
stopnja usposobljenosti );

b) štipendiranje strokovnih kadrov;
c) šolanje študentov na Fakulteti za šport. 

10.  ZNANSTVENORAZISKOVALNA 
DEJAVNOST, INFORMATIKA IN 
ZALOŽNIŠTVO V ŠPORTU

10.1  Znanstvenoraziskovalna 
dejavnost: 

Je izvajanje temeljne, uporabne in razvojne raz-
iskave s področja športa ter prenašanje izsled-
kov v prakso. Iz javnih financ občine in države 
se lahko sofinancirajo projekti, ki jih sofinancira 
Ministrstvo za šolstvo, znanost in šport, če te 
raziskave zagotavljajo ustrezen prenos znan-

stvenih spoznanj v prakso oz. če je zagotovljen 
sorazmeren delež drugih financerjev in prenos 
znanstvenih izsledkov v prakso.

10.2  Informatika
Informacijski sistem vsebuje podatke s podro-
čja organiziranosti športa, športnih objektov, 
financiranja športa in športnih programov ter 
razvide, ki so določeni z Zakonom o športu. 

Sofinancira se:- 
a) informacijske baze za potrebe lokalnih 

skupnosti,
b) nakup tehnologije.

10. 3 Založništvo v športu 
Na osnovi predlogov, ki bodo uvrščeni v letni 
program športa, Občina Mengeš lahko sofi-
nancira dejavnost izdajanja in nabave strokov-
ne literature, drugih periodičnih ter občasnih 
športnih publikacij ter propagandnega gradiva 
na temo športnih dejavnosti.

11. MEDNARODNE, DRŽAVNE, 
MEDOBČINSKE IN OBČINSKE 
ŠPORTNE PRIREDITVE

11.1 Športno-promocijske prireditve
Program se izvaja v sklopu odmevnih športnih 
in rekreacijskih prireditev, ki imajo značaj pro-
mocije športa ter z izvedbo športnih prireditev 
in tekmovanj, ki niso sestavni del rednih tekmo-
valnih programov nacionalnih panožnih zvez, so 
pa pomembne za popularizacijo športa.

Vrednotijo se stroški organizacije in izvedbe - 
športne prireditve za največ dve športni pri-
reditvi promocijskega značaja na društvo.
Sofinancira se:- 
a) organizacija in izvedba športne priredi-

tve promocijskega značaja. 

11.2 Priznanja v športu
Program se izvaja v okviru prireditve, na katerih 
se podeljujejo priznanja najboljšim športnikom 
in najbolj zaslužnim športnim delavcem v dolo-
čenem obdobju.

Vrednoti se organizacija in izvedba priredi-- 
tve ter priznanja.
Financira se: - 
a) organizacija in izvedba prireditve, 
b) priznanja, 
c) plakete. 

11.3 Druge športne prireditve
Občina Mengeš bo sofinancirala materialne 
stroške športnih prireditev, ki spadajo med dr-
žavne, medobčinske in občinske prireditve, ki 
imajo namen pospeševanja vrhunskega športa, 
motivacije za šport in športne aktivnosti ter ima-
jo promocijski učinek za šport, gospodarstvo 
in turizem. Pogoji za sofinanciranje, ki se med 
seboj ne izključujejo:

prepoznavna prireditev glede na število - 
udeležencev iz več držav v panogi, ki spada 
med vodilne v občini;
prisotnost najmanj treh športnikov ali ekipe, - 
ki so dosegli rekordni ali izjemi dosežek;
prireditev, ki je zanimiva za sponzorje in do-- 
natorje;
razširjenost in tradicija v občini;- 
množična prireditev, ki je namenjena obča-- 

nom Občine Mengeš vseh starostnih kate-
gorij. 

Sofinanciranje športnih prireditev predstavlja 
poseben projekt, za katerega se ne uporablja 
sistem vrednotenja, ki jih določa pravilnik. Od-
ločitev o sofinanciranju je v pristojnosti župana 
občine Mengeš.

12.  DELOVANJE DRUŠTEV, 
ŠPORTNIH ZVEZ IN ZAVODOV 
NA RAVNI LOKALNE SKUPNOSTI

Športna društva kot osnovne športne organi-
zacije se na lokalni ravni združujejo v športne 
zveze. Le-te in zavodi za svoje delovanje potre-
bujejo sredstva za kritje osnovnih materialnih 
stroškov in plače zaposlenih, ki se lahko sofi-
nancirajo iz proračuna lokalne skupnosti. 

V okviru vsakoletnega programa dela in finanč-
nega plana Občine Mengeš program in višino 
finančnih sredstev, ki so namenjeni v te name-
ne, sprejme in potrdi Občinski svet. 

13.  IZGRADNJA IN VZDRŽEVANJE 
ŠPORTNIH OBJEKTOV

Zagotavljanje proračunskih sredstev za načrto-
vanje, izgradnjo, posodabljanje in vzdrževanje 
športnih objektov se v občinskem proračunu 
zagotavljajo na posebnih proračunskih postav-
kah. V okviru vsakoletnega programa dela in 
finančnega plana Občine Mengeš program in 
višino finančnih sredstev, ki so namenjeni v te 
namene, sprejme in potrdi Občinski svet. 

(So)financiranje izgradnje in vzdrževanja špor-
tnih objektov predstavlja poseben projekt, za 
katerega se ne uporablja sistem vrednotenja po 
tem pravilniku. Osnova za odločitev o (so)finan-
ciranju je letni občinski proračun, ki ga sprejme 
Občinski svet. 

III. VREDNOTENJE 
PROGRAMOV ŠPORTA

Osnova za vrednotenje programov športa je le-
tni program športa, ki ga sprejme Občinski svet 
Občine Mengeš.

Sistem točkovanja za vrednotenje športnih pro-
gramov izhaja iz vsebin športnih programov, ki 
so razdeljeni na nivoje. Število športnikov/nic 
v vadbeni skupini okvirno določa tabela 1, po-
trebno število pa določi letni plan športa.

Vsak razpisani program vsebuje določen ob-
seg in element, ki se vrednoti (strokovni kader, 
objekt, materialni stroški in drugo). Vrednost 
športnega programa predstavlja izračunano 
število točk vseh elementov, ki se vrednotijo.

Letni program športa lahko določi korekcijske 
faktorje glede na:

posamezno panogo in starostno kategorijo - 
udeležencev z vidika vrednotenja strokov-
nega kadra in športnega objekta;
specifičnosti panoge v okviru lokalne sku-- 
pnosti (kazalci razširjenosti in uspešnosti).

razpis
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Prednostne panoge se določijo izključno na 
podlagi kazalcev o razširjenosti in uspešnosti 
športnih panog in/ali na podlagi opredelitve 
športnih panog (ali društva) v srednjeroč-
nem programu razvoja športa ob upoštevanju 
usmeritev nacionalnega programa športa v 
RS, usmeritev lokalne skupnosti in doseženih 
uspehov. Razvrstitev po prednostnih panogah 
določa letni program športa. 

Izvajalec je upravičen pridobiti točke le za na-
men znotraj razpisane vsebine programa, za 
katerega izkaže pogoje za izvajanje programa 
in s tem dejansko nastajanje stroškov.

Vrednost točke se določi v sorazmernem de-
ležu glede na skupno število doseženih točk 
vseh društev, ki so se prijavila na javni razpis in 
glede na potrjeno višino namenskih sredstev za 
šport v Občini Mengeš za proračunsko leto ter 
v skladu z letnim programom športa, ki oprede-
ljuje višino in obseg sredstev za sofinanciranje 
športnih programov.

Elementi za opredelitev sofinanciranja letnega 
programa športa so:

a) obseg programa;
b) velikost vadbene skupine;
c) določitev števila točk za strokovni kader 

in za najemnino objekta;
d) drugi elementi v skladu z usmeritvami 

Nacionalnega programa športa v Re-
publiki Sloveniji.

a)  Razvrščanje športnih panog skupine:
1. skupina- : Izvajalci programov v individu-
alnih športih, v katerih športniki tekmujejo 
v uradnih tekmovalnih sistemih nacionalne 
panožne športne zveze za naslov državne-
ga prvaka. V to skupino se uvršča tudi alpi-
niste, katerih športna dejavnost je prosto in 
športno plezanje.
2. skupina- : Izvajalci programov v kolektiv-
nih športih, v katerih športniki tekmujejo v 
uradnih tekmovalnih sistemih nacionalnih 
panožnih športnih zvez za naslov državne-
ga prvaka. 
3. skupina- : Izvajalci različno športno-rekre-
ativnih programov.
4. skupina- : Drugi izvajalci (taborniki, skavti, 
planinci, izvajalci miselnih iger …).

Za sofinanciranje programov športne vzgo-
je otrok in mladine teh programov se lahko 
smiselno uporabljajo merila, ki veljajo za 
druge športne panoge oz. če za posame-
zno panogo s temi pravili ni drugače dolo-
čeno na podlagi potrdila nacionalne pano-
žne zveze.

Če sistem športne vzgoje otrok in mladine 
ni potrjen s strani panožne zveze in za vse 
ostale starostne kategorije v navedenih 
programih, se ti programi vrednotijo kot 80-
urni programi za skupino z 20 udeleženci; 
sofinancira se strokovni kader ter najem 
objekta, če panoga za izvajanje svoje dejav-
nosti potrebuje objekt. Če imajo športniki 
priznano kategorizacijo, se le-ta upošteva 

pri končnem ovrednotenju športnega pro-
grama. 

Drugim društvom, za katere ni mogoče v ce-
loti uporabiti določila in vrednotenje po teh 
pravilih, izpolnjujejo pa pogoje za soude-
ležbo pri sofinanciranju, se njihov program 
ovrednoti kot program športne rekreacije, 
sorazmerno obsegu izvajanja dejavnosti. 

b)  Kazalci za ugotavljanje razširjenosti 
športne panoge (tabela 2): 
število članov s plačano članarino;- 
število registriranih tekmovalcev pri nacio-- 
nalni panožni zvezi;
razširjenost panoge na območju države - 
(tekmovalni sistem ali prevladujoča pano-
ga);
olimpijska panoga oz. disciplina;- 
razširjenost in tradicija v občini (število let - 
delovanja društva oz. razširjenost panoge);
število mlajših selekcij.- 

c)  Kazalci za ugotavljanje uspešnosti pa-
noge ali športnih dosežkov (tabela 3):
nivo tekmovanja (kolektivni šport:: I., II., - 
III. državna liga oz. v pokalu Slovenije in 
regijski-področni nivo; individualni šport: 
dosežena uvrstitev na državnem nivoju oz. 
pokalu Slovenije);
dosežena uvrstitev na mednarodnih tek-- 
movanjih (pokalno tekmovanje liga prva-
kov, evropsko prvenstvu oz. pokal, svetov-
no prvenstvo oz. pokal);
število kategoriziranih športnikov.- 

IV. OPREDELITEV SREDSTEV ZA 
ŠPORT IN NAČIN (SO)FINANCIRANJA

Občina Mengeš v vsakoletnem občinskem pro-
računu zagotavlja in razporedi finančna sred-
stva za dejavnost na področju športa in rekrea-
cije v namene:
1. Dejavnost klubov po pogodbah: Izvajanje 

vsebin in obsega programov športa dolo-
čenega z nacionalnim programom športa. 
Konkretne vsebine in obseg se določijo z 
letnim programom športa, ki ga sprejema 
Občinski svet.

Strukturni delež delitve finančnih sredstev 
namenjenih za dejavnosti po področjih 
športa:
a) Interesna dejavnost v zavodih s področja 

vzgoje in izobraževanja, ki ni predmet 
redne športne vzgoje – do 12 %: 
 interesna športna vzgoja predšolskih - 

otrok;
 interesna športna vzgoja šoloobveznih - 

otrok;
 športna vzgoja otrok in mladine s poseb-- 

nimi potrebami;
 interesna športna vzgoja mladine;- 
 športna dejavnost študentov.- 

b) Šport v društvih – do 78 %: 
 interesna športna vzgoja predšolskih in - 

šoloobveznih otrok ter mladine;
 športna vzgoja otrok in mladine, usmer-- 

jenih v kakovostni in vrhunski šport;
 športna rekreacija;- 
 kakovostni šport; - 
 vrhunski šport;- 
 šport invalidov.- 

c) Skupni programi – do 10 % šolanje in 
izpolnjevanje strokovnih kadrov;
 znanstvenoraziskovalna dejavnost, infor-- 

matika in založništvo v športu;
 mednarodne, državne, medobčinske in - 

občinske športne prireditve: 
 športno-promocijske prireditve,- 
 priznanja v športu.- 

Morebitna neporabljena finančna sredstva 
se proporcionalno porazdelijo znotraj po-
dročja športa v društvih.

Sofinanciranje drugih športnih prireditev 2. 
in priznanj v športu na področju mednaro-
dnih, državnih in občinskih prireditev (od-
ločitve so v izključni pristojnosti župana) v 
višini do 10 % vseh razpoložljivih finančnih 
sredstev, namenjenih za področje športa in 
rekreacije. 
Financiranje strokovnih opravil, navede-3. 
nih v 9. členu Pravilnika za vrednotenje in 
sofinanciranje programov športa v občini 
Mengeš, v višini do 10 % vseh razpoložljivih 
finančnih sredstev v občinskem proračunu, 
namenjenih za področje športa in rekrea-
cije. 
Vzdrževanje, obnovo in novogradnje špor-4. 
tnih objektov, ki obsega vzdrževanje in 
upravljanje objektov občinskega pomena 
in po potrebi sofinanciranje športnih objek-
tov.
Sofinanciranje materialnih stroškov v višini 5. 
do 3 % vseh razpoložljivih finančnih sred-
stev v občinskem proračunu, namenjenih 
za področje športa in rekreacije: pod to pro-
računsko postavko se lahko (so)financirajo 
športne dejavnosti, prireditve in programi, 
ki so pomembni za promocijo občine, pa 
jih ni mogoče predvidevati v naprej oz. ob 
prijavi na razpis še niso znane. Sredstva se 
dodelijo na osnovi utemeljenih vlog s skle-
pom župana. 

Sredstva, pridobljena na razpisu, morajo biti 
porabljena do 31. 12. 2009.
Zbiranje vlog se prične 26. 1. 2009 in zaklju-
či 1. 3. 2009.

Predložena vloga mora biti zapečatenem ovit-
ku, ovitek pa mora biti označen z »Ne odpiraj 
– vloga« in navedbo javnega razpisa, na ka-
terega se nanaša, poslana na naslov: Občina 
Mengeš, Slovenska cesta 30, 1234 Mengeš, 
najkasneje do 1. 3. 2009.

Rok 31. 3. 2009 je rok, v katerem bodo predla-
gatelji obveščeni o izdaji javnega razpisa. 

Pristojni uslužbenci za dajanje informacij in 
pojasnil:
Erika Lavrič, tel. 01/723 70 81

Mengeš, 12. 1. 2009
Številka: 679-2/2009

razpis
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Dragi ljudje dobre volje,
zahvaljujem se vam, predvsem Teniškemu klubu Men-
geš, da ste prisluhnili moji stiski in mi z denarnimi pri-
spevki omogočili nakup skuterja, ki ga potrebujem, da 
se svobodno gibljem naokoli, čeprav sem invalid. Vaše 
razumevanje in velikodušnost sta me ganila in zelo sem 
vam hvaležen. Zdaj živim skoraj tako kot vi, lahko grem 
naokoli, ne da bi moral koga prositi za pomoč, lahko 
grem v trgovino, na obisk, lahko se potepam.
Želim vam prijazno novo leto, veliko sreče, uspehov ter 
dobrih prijateljev. Lepo vas pozdravljam, vaš Mujo.

Mujaga 

Majetič,

stanovalec 

bivalne 

enote 

»Žiga«, 

Mengeš

šport

V soboto, 29. novembra, je bil organiziran 
deseti in hkrati zadnji pohod od Loke pri 
Mengšu do Šentvida pri Stični, v dolžini 46 
km. 26 pohodnikov in dve pohodnici se je 
zbralo na Testenovi ulici 105 in se še v temi, 
ob 5.30, odpravilo na dolg in zelo prijeten 
pohod. Zaradi novozapadlega snega smo šli 
po cesti čez Trzin in Depalo vas ter se ustavili 
v Domžalah na prvem postanku. Pot nas je 
vodila preko Zaboršta do gostilne Mgan, kjer 
smo po kratkem postanku nadaljevali pot 
čez Ihan, Dol pri Ljubljani do Dolskega in se 
nato čez Laze vzpeli na Janče, kjer nas je že 
čakal topel golaž. Po enournem postanku  je 
sledil najlepši del pohoda čez Prežganje in 
Volavlje s prekrasnim razgledom pokrajine. 
Naslednji postanek je bil na 35. kilometru, in 

DESETI  POHOD IZ LOKE NA DOLENJSKO – OD ANŽIJA DO ANŽIJA
sicer na kmečkem turizmu Obolno. Po toliko 
kilometrih so bile noge že utrujene, zato smo 
si privoščili polurni postanek za okrepčilo. 
Nadaljevanje ni bilo pretežko, ker se trasa 
spušča, je pa bil problem z žulji in utrujenimi 
sklepi. Okoli 18.30 so prvi pohodniki prišli 
na cilj. V začetku je bila to moja domačija, 
sedaj pa se zaradi množičnosti ustavimo v 
lokalni okrepčevalnici, kjer je tudi zaključek 
pohoda. Vsi pohodniki smo prejeli spomin-
ske medalje in majice.
Letos se je pohoda že drugič udeležil tudi 
naš župan Franc Jerič, kar je pohodu 
dalo še večjo težo. Posebno nagrado so si 
še prislužili Andrej Lanišek (udeleženec 
olimpijade v Sarajevu) za prehojenih vseh 
10 pohodov, Pavle Lanišek kot najstarejši 

pohodnik (69 let in pol) in Urška Zavasnik 
– kot prva dama, ki je prišla na cilj.
Rad bi se zahvalil vsem, ki so sodelovali pri 
organiziranju pohoda vseh deset let, vsem 
pohodnikom, ki so me vsako leto spremljali 
na poti proti Dolenjski ter vsem sponzorjem: 
Graditelj Kamnik, Zavarovalnica Triglav, 
Gostilna Mgan, Bife Marcedez, Pečarstvo 
Pirnat Janez s. p., Strojne instalacije Marko 
Testen s. p., Avtogen d.o.o., Parkelj d.o.o., 
Slikopleskarstvo Sandi Bevk, Gostilna Gre-
gor Repanšek s. p.,  Klimanaprave Bojan Vu-
kšinič s. p., Čistilni servis Temal, ansambel 
Nagelj, Brane Maren s. p., Avtoprevozništvo 
Edo  Juhant s. p., Matjaž Pirnat s. p., Klju-
čavničarstvo  Dolenc s. p., Inštalacije Štupar 
s. p. in Občina Mengeš. 

Matjaž Anžlovar
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LETO 2008 ZELO USPEŠNO 
ZA MENGEŠKE BALINARJE
V letu 2008 se je na balinišču Mengeš s pomočjo spon-
zorjev (Tomaž in Robi Dermastja ter Robi Lagoja) zgradilo 
skladišče za balinarsko opremo, saj prejšnje ni ustrezalo 
pogojem. Zahvaljujemo se vsem, ki so pomagali pri iz-
gradnji. Uspeli smo ga tudi ograditi pred izgredniki, ki so 
nam povzročali škodo.
Balinarska ekipa Mengša je v letu 2008 igrala v I. LOBZ ligi. 
Po zaključku sezone smo prepričljivo osvojili prvo mesto in se 
uvrstili v II. državno ligo – vzhod.
Še en velik uspeh je ekipa dosegla na mednarodnem turnirju 
v mesecu juliju. Izmed 32 ekip iz Italije, Hrvaške in Slovenije 
smo osvojili 1. mesto. Radi bi se zahvalili donatorjema Janiju 
Habjanu in Alojziju Koscu.
Veteranska ekipa je sodelovala v ligi osmih občin, ki so bile 
razdeljene v dve skupini. V prvi je igralo 8 ekip, v drugi pa 10. 
Naša ekipa je na koncu dosegla 8. mesto.

Ludvik Mikola,

predsednik

Nogometni klub Kamnik je v decembru organiziral zanimiv 
športni dogodek: nogometni turnir z mednarodno udeležbo 
(poleg 11 ekip iz Slovenije sta sodelovali tudi dve iz Hrva-
ške). V športni dvorani v Kamniku smo se s člani selekcije 
U–10 in trenerjem Štefanom Kovačem 14. decembra zbrali 
starši in najvnetejši navijači že v jutranjih urah. 

Pogled na seznam sodelujočih ekip je povzročil, da so se obrazi 
zresnili, kajti z marsikatero od njih smo že imeli »težka« sreča-
nja. Toda že prva tekma je v naše vrste prinesla lepo merico 
optimizma. Naši igralci so zaigrali srčno, upoštevali trenerjeva 
navodila in – kar je najpomembneje – delovali so kot utečena in 
notranje povezana skupina. Zato je bila zmaga nad VRHNIKO z 
1 : 0 povsem zaslužena. Tudi ob gledanju naslednjih tekem smo 
lahko uživali, kot že dolgo ne,saj je naša ekipa v predtekmovanju 
ostala neporažena: INTERBLOCK je klonil z 0 : 2, LJUBLJANA 
z  1 : 2, s KAMNIKOM pa je bil rezultat neodločen (0 : 0). V 
svoji predtekmovalni skupini smo zasedli prvo mesto, kar nas 
je uvrstilo v zaključni del tekmovanja.
Polfinalni obračun z ekipo DOMŽAL je bil napet, napeti pa so 
bili tudi živci »mengeške« publike. Zelo izenačena tekma je 
dala tudi izenačen rezultat 2 : 2. V nadaljevanju – po kazenskih 
strelih – je bilo več športne sreče na naši strani, saj smo se s 
končnim rezultatom 4 : 3 uvrstili v finale. Tudi v finalni tekmi nas 
naši nogometaši niso razočarali. Kot prejšnje, so tudi to odigrali 
lepo in požrtvovalno, vendar se tokrat ni  izšlo po naših željah. 
Z minimalno razliko je zmagala ekipa BRAVO (1 : 0), ki je tako 
postala zmagovalka turnirja, ekipa U–10 MENGO 28 pa je 
zasedla odlično 2. mesto.
Naši tekmovalci so nas tokrat res prijetno presenetili. Dobrega 
razpoloženja ni pokvaril niti poraz v finalnem srečanju. Zmaga 
pač lahko le eden, pomembno pa je, da so fantje igrali tako, kot 
je treba. Pohvalo in priznanje zaslužijo prav vsi: Luka Marinko, 
Luka Loboda, Blaž Lipar, Tim Šalja, Eldin Prošić, Jure Topič, 
Nejc Levec, Jure Reven, Gašper Sadar in Jan Kodela. Za 
laskav naziv NAJBOLJŠI 
VRATAR TURNIRJA si 
posebno priznanje zasluži 
Luka Marinko. Razveseljivo 
je, da z Lukom Lobodo po-
stajata vse boljša vratarja in 
kažeta resno namero kar 
se da »zatesniti« domači 
gol.
Prizadevno in resno delo 
trenerja Štefana Kovača 
že daje rezultate. Pri tem 
uživa vso podporo staršev, 
ki mu, kolikor le morejo, po 
svojih močeh pomagajo in 
se veselijo lepih tekem v 
prihodnje.

Branko Lipar

NOGOMETNI TURNIR 
U–10 V KAMNIKU – ODLIČEN 
NASTOP MENGŠANOV

Luka Marinko je prejel pokal za 

najboljšega vratarja turnirja.   
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Ob prehodu v novo leto marsikdo sam pri sebi opravi obračun 
preteklega leta. Naj tudi jaz napravim nekaj podobnega v 
imenu najuspešnejšega športnega kolektiva v občini.

Čeprav je najpomembnejša dejavnost društva tekmovalnega znača-
ja, pa brez delovnih in organizacijskih podvigov ne bi bilo športnih 
dosežkov. Za vse rezultate so zaslužni tekmovalci in vodstvo kluba, 
ki je pred dobrim letom prevzelo to odgovornost iz rok svojih pred-
hodnikov, ki so se dokazovali več kot tri mandate. Kljub kadrovski 
menjavi razlik ni bilo opaziti. Tisti, ki ste spremljali dogajanje v 
Mengšanu ali ste si ogledali spletno stran, ste z najpomembnejšim 
na tekočem. 

Nekaj najpomembnejših podvigov
Tekmovalci so nas razveseljevali že od lanske zime dalje. Osvojili 
so lepo število nazivov državnih prvakov in pokalnih zmagovalcev 
med posamezniki in ekipami v različnih starostnih kategorijah. Poleg 
številnih uvrstitev na zmagovalne stopničke je bilo obilo tudi uvrstitev 
med prvo deseterico.
Vodstvo kluba si je skupaj s starši tekmovalcev zadalo kar lepo 
število zahtevnih zadolžitev. Že v začetku leta je bilo vloženega 
mnogo truda v pripravo skakalnic, predvsem z namenom, da uspe 
10. memorial v spomin na ponesrečence pri Naklem. Žal je bil trud 
zaman, saj je zmagala muhasta zima. Ko je skopnel sneg, ki je bil 
večinoma umeten, se je pokazala velika rana na malih skakalnicah, 
ki jo je povzročila vremenska ujma. Prva naloga je bila zato adap-
tacija in odstranitev posledic delovanja narave. Poleg udeležbe na 
spomladnski čistilni akciji so člani kluba konec maja, v želji pridobili 
nove mlade tekmovalce, ob občinskem prazniku priredili dan odpr-
tih vrat. Šele jeseni je bila možna izvedba izostalega spominskega 
tekmovanja. 
Zadnje dni leta 2008 je bil dosežen velik delovni uspeh. Skoraj 
dokončana je bila velika skakalnica, ki je že nekaj časa prekrita s 
snegom čakala, da jo pogumni skakalci tudi preizkusijo. Ker snega 
ni namenila mati narava, ga je bilo potrebno narediti s snežnimi 
topovi. To je bil res mukotrpen posel, saj je bilo potrebno gore 
kompaktnega snega razgrniti od naletnih klančin do konca izteka 

MENGEŠKI SMUČARSKI 
SKAKALCI OPRAVILI PREGLED 
DELA IN DOSEŽKOV V LETU 2008

velike skakalnice. Takšen trud gotovo ni bil zaman. Na urejenih 
napravah bodo mladi tekmovalci pilili formo za nove dosežke na 
tekmovališčih po celi Sloveniji. Napravo bo treba spomladi le pre-
plastiti s plastično prevleko in uporabna bo tudi v poletnem delu 
tekmovanj in treningov.
Najpomembnejši dogodek leta se je zgodil v lanskem letu, ko je 
kolektiv postal bogatejši za nov kombi. Služil bo za varne in udobne 
vožnje na treninge in tekme. Brez zvestih sponzorjev nakup ne bi 
bil možen, zato se v imenu vseh članov, tekmovalcev in trenerjev 
zahvaljujem vsem za nesebično pomoč. 
Kombi so pomagali kupiti sponzorji: Ambrož – prašno lakiranje in 
eloksiranje, Kamnik; Pizzerija Botana Lahovče, Tehrol – hiša 
senčil, Žeje pri Komendi; Alfa M – suhomontažni gradbeni 
inženiring, Trzin; Biring, Trzin;  Avto Car, Mengeš; Kovinc klju-
čavničarstvo, Lahovče; Alu k Group – sistemi alu stavbnega 
pohištva, Logatec; Oben Auf – strehe in fasade, Ljubljana
Ne smemo pozabiti pomoči Občine Mengeš, ki nam že vsa leta stoji 
ob strani. Županu Franc Jerič je posredoval, da so nekaj primaknile 
tudi sosednje občine, iz katerih prihajajo naši tekmovalci (predvsem 
Domžale in Kamnik). 
Pomagali ste nam tudi vsi Mengšani, ki ste namenili svoje prispevke, 
ko so člani kluba v vaše domove prinesli klubske koledarje z dobrimi 
željami za leto 2009. Hvala tudi vsem sponzorjem na koledarju, ki 
so po svojih močeh pomagali, da bi bili naši orliči še uspešnejši. 
Nekaj donatorjev ni nikjer objavljenih, a nam prav tako nesebično 
pomagajo.
Zaradi vsega naštetega je Smučarsko skakalni klub Mengeš postal 
in ostal to, kar je. Mi vsi se bomo še naprej trudili, da bomo tudi 
s svojimi dosežki ponesli sloves domače občine širom Slovenije 
in tujine.
Vse moje navedbe potrjujejo tudi zadnji športni dosežki na tekmah 
v Kisovcu pri Zagorju, 10. in 11. januarja. Na 50-metrski skakalnici 
so mengeški tekmovalci na sobotni tekmi zasedli 1., 2., 3., 5. in 
6. mesto, v nedeljo pa smo se veselili še ene zmage, drugega, 
četrtega, petega in desetega mesta. Tako so Jaka, Aljaž, Jan, Eva 
in Faik dostojni nasprotniki sotekmovalcem iz velikih klubov. Tudi na 
tekmi v Kranju, 17. januarja, je šlo vse po načrtih naših tekmovalcev. 
Anže LANIŠEK je zmagal, Leon ŠARC je bil sedmi, Aljaž RODE pa 
petnajsti. Isti dan je bila tudi tekma za naziv državnega prvaka med 
mladinci do 18 let. Mengšani niso bili v vrhu, treba pa je omeniti 
odlično uvrstitev, ki jo je dosegel mladi Jaka KOSEC. Čeprav so 
bili nasprotniki tudi več kot tri leta starejši, je dosegel 12. rezultat. 
Upajmo, da se bodo taki dosežki nadaljevali tudi v preostalem delu 
sezone 2008/2009.
Podrobnosti na: http://skakalni-klub-menges.s5.net

 Tekst in foto: Jože Trplan

Velika lanskoletna pridobitev je nov kombi, 

ki so ga pomagali kupiti zvesti sponzorji.

Končno so se uresničile sanje po večji, 35-metrski skakalnici. 

Tako je skakalni center zaključen.
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šport

Ekipa SLO-Racing Team Depala vas se 
je 3. januarja z Javorškimi jazbeci in 
ekipo YART 7 udeležila Moped-triatlona 
v Eichberg-Trautenburgu blizu Leibitza 
(Avstrija). Tekmovanje je potekalo 
na prizorišču, kjer običajno prirejajo 
vztrajnostne moped dirke, o katerih 
smo v preteklosti že poročali; gre za 
vztrajnostna tekmovanja z motorji, ka-
terih delovna prostornina agregata ne 
sme presegati 50 ccm, ne sme imeti več 
kot štiri prestave in mora imeti zračno 
hlajen cilinder. 
Takoj po prihodu je sledilo ogrevanje 
premraženih motorjev in pojavile so se 
prve težave, ki so že stalnica vsaj ene od 
slovenskih ekip, ki se teh tekmovanj redno 
udeležujemo. Ekipi Javorških jazbecev je 
še pred začetkom tekmovanja odpovedala 
sklopka in komaj smo prepričali vodjo eki-
pe, da ubogi moped ni končal svoje kratke 
kariere v plamenih sredi zasneženega 
prizorišča tekmovanja. Po dobre pol ure 
mehaničnih spretnosti so motor usposobili 
in strasti so se pomirile. 
Tokratno tekmovanje je bilo drugačno od 
prejšnjih, saj smo tekmovali v treh različnih 
disciplinah in v zimskih razmerah. V prvi 
disciplini, skijöring, sta tekmovala po dva 
od tričlanske ekipe. Tekmovalec na motorju 
za seboj vleče smučarja, smučanje na tak 
način je zelo podobno smučanju na vodi, 
le hitrosti so nekoliko nižje. Za dodatno 
zabavo je poskrbel organizator tekmovanja, 
saj smo smučali z starimi lesenimi smučmi, 
nameščenimi na obutev. Smeha res ni 

manjkalo, v tekmovalnem duhu pa se je 
naša ekipa odlično odrezala in tako posta-
vila najhitrejši čas prevoženih krogov. 
Sledilo je klasično mopedrennen tekmova-
nje na zasneženi in poledeneli kros progi, ki 
je trajalo uro in pol. Tekma je bila prav zaradi 
snežnih razmer in poledenele proge napor-
na, zato smo preko menjav vsi tekmovalci 
prišli na svoj račun. 
Tretja disciplina je bila vožnja po enaki progi 
s štirikolesnikom in da je bilo bolj zanimivo, 
je moral tekmovalec po prevoženem krogu 
čim hitreje (po domače na eks) spiti pivo in 
narediti naslednji krog. Z enako nalogo mu 
je sledil sotekmovalec iz ekipe, na koncu 
pa se je upošteval skupni čas vseh voženj 
ter eksanja piva. 
Za končno uvrstitev na tekmovanju so štele 
točke vseh treh disciplin in tako se je ekipa 
Javorških jazbecev (Jože in Dejan Gorta) 
uvrstila na 6. mesto, ekipa YART 7 (Igor 
Jerman in Steve Plater) na 2. mesto, 
člani ekipe SLO Racing Teama Depala vas 
(Damjan Dajčar, Maks Merela in Mitja 
Gorta) pa smo ponovili lanski uspeh iz Wa-
gne in osvojili odlično 1. mesto. Zasneženo 
prizorišče smo zapustili dobre volje in že 
pred začetkom sezone avstrijski konkurenci 
dali vedeti, da bomo tudi v letošnji sezoni 
mešali štrene tik pod vrhom. 
Bralkam in bralcem ter našim sponzorjem 
(Kamnoseštvu Makovec, Keramičarstvu 
Dimc in bistroju Kiwi) želimo srečno, 
uspešno ter predvsem zdravo in mirno 
leto 2009. 

Maks Merela

SLOVENSKA ZMAGA NA 
MOPED-TRIATLONU V AVSTRIJI

TEKMOVANJE
V SMUČARSKIH 
SKOKIH
V Mengšu bodo spet skakali na 
smučeh. To bo tekma za Pokal 
Gorenjske in 11. memorial, v 
spomin na mlade skakalce, ki so 
se januarja 1998 ponesrečili pri 
Naklem.  
Na 11. memorialu oziroma Pokalu 
Gorenjske se bodo dečki do 12 in 
13 let pomerili na novi, 35-metrski 
skakalnici. 
Vsi Mengšani in okoličani ste vabljeni 
na ogled spektakla, ki se bo odvijal v 
nedeljo, 25. januarja, ob 13. uri, 
na Zalokah pod Gobavico.

Mladi se zelo radi pokažejo 
pred svojimi prijatelji – kaj 

znajo, zmorejo in kaj si drznejo.

Če jim bomo to omogočili 
organizirano in v okrilju zato 

usposobljenih društev, bomo pri-
hranili mnogotero ulično svetilko, 
prometni znak, okensko steklo ... 
ali še kaj hujšega. 

Naj se dokažejo na športnih 
terenih in bodo na ta način 

“face” med vrstniki. Družbi pa bo 
prihranjen marsikateri evro. 

Zato smo jim to, po svojih 
najboljših močeh, tudi dolžni 

omogočiti! 
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zdravje, vabilo

V naši prehrani so bile maščobe ali lipidi 
stoletja zelo iskano in cenjeno živilo, 
danes pa jih krivijo za številne težave ter 
bolezni in jih dosledno odsvetujejo. V tra-
dicionalni dietetiki  velja, da  so maščobe 
glavni vzrok za debelost zaradi povečanja 
holesterola v krvi, pa tudi za nastanek 
obolenj srca in ožilja.
Novejša spoznanja se od prej navedenih v 
marsičem razlikujejo. Pomagajo nam, da lipide 
spoznamo v drugačni luči, da v zdravi prehrani 
dobijo ustrezno mesto.
Maščobe imajo  v našem organizmu veliko 
različnih funkcij. Vsako celico obdaja mem-
brana iz fosfolipidov, med katerimi so razpo-
rejene molekule holesterola. Živčna vlakna 
so obdana z maščobno–mielinsko ovojnico. 
Pomanjkanje mielina najbolj prizadene otroke, 
saj povzroča zmanjšanje njihovih intelektualnih 
sposobnosti. 
Med lipide uvrščamo spolne hormone estro-
gen, progesteron in testosteron. Maščobe 
so potrebne za topnost in prenos vitaminov 
A, D, E in K. 
Nenasičene maščobne kisline, kot so lino-
lenska in linolna, so za človeka esencialne 
– dobiti jih moramo s hrano, saj jih sami ne 

proizvajamo. Obe omenjeni maščobni kislini 
znižujeta koncentracijo  holesterola in drugih 
maščob v krvi. Najbogatejši vir linolenske 
kisline je laneno seme, ki jo vsebuje kar šest-
krat več od večine rib. Enak učinek ima oljna 
kislina, ki poleg tega povečuje tudi količino 
maščob z visoko gostoto (HDL), ki holesterol 
prenašajo do jeter, kjer se predela. HDL so 
poimenovali »dober holesterol«, saj na stenah 
žil ne tvori oblog, temveč jih celo odstranjuje. 
Bogati viri oljne kisline  so oljčno, mandljevo in 
sezamovo olje, ki v zdravi prehrani zavzemajo 
pomembno mesto.
Pri izbiri maščob moramo dati prednost tistim 
virom, v katerih prevladujejo nenasičene ma-
ščobne kisline. Vsebujejo jih različna rastlin-
ska olja, oreščki in semena, ki naj bi na naših 
jedilnikih prevladovali. Z uživanjem vseh vrst 
maščob naj bi dnevno pokrili do 30 % naših 
energetskih potreb.
Enako pomembno, kot je poznavanje zdravih 
virov maščob, je tudi njihovo usklajevanje z 
drugimi živili, predvsem z ogljikovimi hidrati.
Najpogostejši sladkor v naravi je glukoza, ki 
predstavlja glavno »gorivo« za celice. Nivo 
glukoze v organizmu mora biti uravnotežen. 
Če njena vrednost v krvi naraste nad 1 g/l, 

se sprožijo različni regulacijski mehanizmi, 
med katerimi je najbolj poznan vpliv hormona 
inzulina, ki glukozo iz krvi usmerja v tkiva ali 
pa v jetra, kjer se uskladišči. Druga lastnost 
inzulina je, da spodbuja nalaganje maščob. 
Če uživamo živila z visokim glikemičnim inde-
ksom, ki vplivajo na hiter dvig glukoze, skupaj 
z maščobami najprej izzovemo sproščanje 
inzulina, ki raven glukoze v krvi zmanjša. Po-
sledice občutimo kot zaspanost in upadanje 
mentalnih zmožnosti, hkrati pa poteka tudi 
kopičenje maščob.
Industrijsko rafinirani ogljikovi hidrati, kot so 
izdelki iz bele moke, krompirja, bel riž in bel 
sladkor, vodijo na seznamu živil z visokim gli-
kemičnim indeksom. V nasprotju z navedenimi 
živili »dobri ogljikovi hidrati« le malo povečajo 
raven glukoze. V hrani naj bi zato prevladovala 
žita s celim zrnjem, neprečiščen riž, stročnice, 
sveže in suho sadje ter zelenjava, oreščki, ne 
nazadnje je zdrava tudi črna čokolada, ki vse-
buje nad 70 %  kakava. Take ogljikove hidrate 
lahko brez nevarnosti za zdravje uživamo tako 
samostojno kot v kombinaciji z maščobami. 

Maja Polak, prof. biol.,

 Center za kulturo zdravja Mengeš

ALI SO MAŠČOBE NEUPRAVIČENO NA SLABEM GLASU?
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horoskop

Oven 
(21.03. - 20.04.)
Pričakovati je čas, ko se bodo uspehi vrstili postopoma. Na 
delovnem mestu vas čaka neka novost. Pravzaprav ne smete z 
ničemer odlašati, ampak se pogumno soočite s tistim, kar vam je 
dano. V ljubezni bo veliko intenzivnosti, strasti in novih pogledov. 
Pomembno bo, da ozavestite, da dogodkov ne morete prehitevati. 
Blizu vam bodo znanja iz sveta duhovnosti.

Bik
(21.04. - 20.05.)
Resnica je, da boste pogrešali pomlad. Proste urice vam bodo 
zapolnili prijatelji in interesne dejavnosti. Pričakovati je priložnost, 
da se izpilite v glasbi. Srčni izvoljenec vam bo ponudil neko zavetje 
in vnela se bo ljubezen. Na delovnem mestu bo več priložnosti 
za uspeh in aktivnosti se bodo nadaljevale v skupinskem delu. 
Zapisujte si svoje notranje občutke. 

Dvojčka
(21.05. - 20.06.)
Označuje vas neka delavnost in trdna volja. Tako ne boste odlašali, 
ampak šli zelo pogumno naprej po svoji poti. Odločnost vas spre-
mlja v pogledu denarja in čeprav se boste odločali dolgo časa, bo 
odločitev pravilna. Nesporno bo več skrivnostnih in detektivskih 
akcij. V pogledu službe se zadeve počasi in zanesljivo obračajo 
na bolje. Ljubezen: cedita se med in mleko.

Rak
(21.06. - 22.07.)
Pričakovati je razčiščevanje odnosov iz preteklosti. Sami boste 
poskrbeli, da bodo šle stvari na tisto mesto, kamor sodijo. Poleg 
tega morate najti notranji mir. Blagodejno bo vplivalo, če se boste 
podali v naravo in sprehodili ob mirni reki. Čustveno področje bo 
meseca februarja cvetelo, posebej prijetno bo okoli valentinovega 
(14. februar). Denar: kamen na kamen … 

Lev
(23.07. - 22.08.)
Označuje vas nek precej temperamenten in živahen čas. V prvih 
nekaj dneh se boste ločevali od preteklosti. Pomembno je, da 
sprejmete trden sklep in tako vam bo lažje. Aktivnosti vas bodo 
čakale v partnerskem življenju. Kovali boste načrte za prihodnost 
in spoznavali ljudi, ki vam prinašajo srečo. Resnica je, da boste 
mnogokrat ravnali preveč senzitivno. 

Devica
(23.08. - 22.09.)
Kocke usode se bodo meseca februarja zasukale tako, da boste 
imeli od vsega koristi. Zavihati si boste morali rokave in biti zelo 
pridni. V ljubezni se bodo začele reči odvijati s svetlobno hitrostjo 
in od vsega imate tudi sami koristi. Amorjeva puščica bo zadela 
samske predstavnike. Pravzaprav si morate vzeti čas za tiste de-
javnosti, ki božajo vašo dušo.
 
Tehtnica
(23.09. - 23.10.)
Postali boste zelo ambiciozni in se z neko posebno energijo podali 
novim izzivom nasproti. Zelo ploden in ustvarjalen čas vas čaka 
v krogu doma in družine. Blesteli boste v kuharskih veščinah in 
si svoje lastne recepte še izboljšali. Ljubezenske vode bodo zelo 
mirne in harmonične. V pogledu službe se bo okrepil boj za pravico 
in resnico. Počasi se daleč pride!

Škorpijon
(24.10 - 22.11.)
Ojačala se bo intuicija in pomembno se soočite s tistim, kar prinaša 

novosti v začrtane poti življenja. Česar se boste meseca februarja 
lotili z ljubeznijo, bo obrodilo sadove. Odločili se boste in naredili 
nekaj zase, končno se vpišite na telovadbo ali vodno aerobiko. 
Izžarevali boste tudi neko notranjo moč in tako postali magnetično 
privlačni. Ljubezen: prijetno s koristnim!

Strelec
(23.11. - 21.12.)
Meseca februarja vas čaka plodno in ustvarjalno obdobje. Zdelo 
se bo, da poplesavate po poteh življenja. Kjer se pojavite, vnese-
te neko vidrino in optimizem. S svojim znanjem lahko pomagate 
ljudem. Zelo pestro vas čaka v poslovnem življenju, sledila bo 
paleta ugodnih dogovorov. Nekaj zdrave previdnosti ne bo odveč 
v pogledu denarja. Veljalo bo varčevati! 

Kozorog
(22.12. - 20.01.)
Vajeti usode boste vzeli v svoje roke. Projektov in zadanih nalog se 
lotite postopoma, korak za korakom. Seveda boste prejmete tako 
pohvalo kot priznanje. V poslovnem svetu se morate naučiti opa-
zovati malenkosti, le tako prinese čas pričakovane rešitve. Prosti 
čas namenite lastni družini. Če je še nimate, se boste dokazali kot 
spreten umetnik in delavec domače obrti. 

Vodnar 
(21.01 - 18.02.)
Postali boste zelo glasni in strmeli po tem, da vas ljudje opazijo. 
Notranji nemir se bo stopnjeval. Pomembno bo, da naredite analizo 
in da ugotovite, kdo vašo pomoč zares potrebuje in kdo ne. Lju-
bezenska sreča vas bo objela in prinesla notranji mir. Napredovali 
boste lahko tudi v komunikaciji in pri vseh drugih intelektualnih 
zadevah. 

Ribi
(19.02 - 20.03.)
Zdelo se bo, da v tem mesecu presenetite tudi sebe, kajti jasno in 
glasno boste definirali svoja stališča. Kljub temu vas bo še vedno 
spremljala želja po tišini in kreativnem izražanju. Posebne prije-
tnosti vas čakajo doma, kjer se boste lahko predajali dobri hrani 
in užitkom. Vsak dan bo potreben tudi sprehod, da se nekoliko 
razmigate. V poslovnem smislu bodo cvetele vaše finance! 

Tadej Šink, 

horarni astrolog

HOROSKOP ZA MESEC FEBRUAR 2009

Tadejev znakoskop za mesec FEBRUAR
 ljubezen posel denar zdravje

Oven       J      €  €  €   «  «  
Bik         J  J  J  €  €    «  
Dvojčka        J      €  €    «  « «
Rak      J  J  J  €  €       «  
Lev        J  J   €    «  « «
Devica       J  J  J  €  €  €   «  «  
Tehtnica        J  J    €      «  
Škorpijon        J    €     «  «
Strelec         J  J  J    €  €    «  «  «
Kozorog       J  J    €  €  €   «  
Vodnar        J  J  J   €     «  «
Ribi          J  J    €  €  €   « 
                          1 znak - slabo               2 znaka - dobro               3 znaki - odlično
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križanka

Ime..........................................

Priimek.....................................

Naslov......................................

Pošta........................................

Med pravilno izpolnjenimi križankami, ki bodo do 12. februarja 2009 prispele na naslov: 
Občina Mengeš, Slovenska cesta 30, 1234 Mengeš ali jih boste dostavili v vložišče, bomo 
13. februarja izžrebali nagrado in tolažilno nagrado. 

Nagrado podeljuje gostinstvo na Mengeški koči. 

Glavno nagrado prejme Urška Podboršek, Gozd 17 b, Stahovica, tolažilno pa Jana Bergant, 
Murnova 20, 1234 Mengeš. Nagrajenki bosta o nagradi obveščeni po pošti. Čestitamo!

Čestitamo!
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razpis

KO SMO NA POGREBU …
Že večkrat sem se namenil, da bom napisal nekaj stavkov, ki bi 
mnogim pokazali ogledalo, kako se obnašati ob in na pogrebih. 
Zaradi petja sem relativno velikokrat na pogrebih v domačem 
in tudi drugih krajih. Ob dnevu mrtvih je veliko govora o umrlih, 
predvsem tudi s psihološkega vidika, z ugotovitvijo, da smo 
smrt, pogreb potisnili v intimo, da ni tako pomembna v našem 
življenju. Da moramo temu pritrditi, se pozna že na pogrebih, 
saj je pogrebcev vedno  manj oziroma se obnašamo kot za po-
roke, ko pravimo, da to dejanje sploh ni pomembno. Dostikrat 
se sprašujem, kje je tu odnos do sočloveka, prijatelja, soseda … 
Ne prenesem pogrebov, ne maram pogledov, ne maram, da me 
vidijo itd. so izgovori, ki so nam prineseni brez izvirnosti.

Pa vseeno pojdimo na pogreb … Kljub temu, da gremo samo po po-
grebni poti, nas dostikrat prehiti ali sreča kolesar, trimčkar, ki ne more 
za trenutek prekiniti treninga, mamica, ki se ji mudi domov iz službe, 
da ne govorim o otrokih, ki gledajo pogreb kot sprevod Božička ali 
dedka Mraza. Pa njim še ne zamerim, kajti ne starši in verjetno ne 
vzgojitelji niso nikoli namenili besede o obnašanju in spoštovanju ob 
pogrebnem sprevodu. Včasih so posebno poglavje fotografi. Kaj si 
mislimo ob tem, smo verjetno enotnega mnenja.

In smo pri večini pogrebov pred cerkvenimi vrati. Moram priznati, da 
je sicer vedno manj ljudi – pogrebcev, ki ostanejo zunaj cerkvenih 
vrat. Moje mnenje je, da s tem pokažemo končno spoznanje, kakšen 
odnos smo imeli do pokojnika. Ali smo ga toliko spoštovali in ga imeli 
radi, da ga spremljamo na vsej njegovi zadnji poti? O tem si mora 
vsak odgovoriti sam.
Če je sveta maša kratka, smo kar zadovoljni, da nas vsaj večina še 
poroma do odprtega groba. Nekateri pa so se že dovolj pokazali in 
so že med mašo odšli. Obred, pesem, zadnji pozdrav z zastavo – 
slovensko zastavo … v ozadju pa trobenta igra italijansko ali ameriško 
Tišino. Prav slišimo? Da, ponavadi je ta skladba. Brez izvirnosti. Brez 
pomisleka, da bi si pokojnik morda zaželel drugo pesem? Tu je potre-
ben premislek izvajalcem, ki to vsekakor znajo povedati, da si želimo 
slišati Zagorske zvonove, Rožmarin, K tebi želim, moj Bog, Vse mine, 
Polje, kdo bo tebe ljubil … slovenske, domače pesmi in pesem, ki jo 
je pokojnik najraje imel. To naj bo zadnje slovo.
Ko smo se pred meseci poslavljali od Pepce in so na harmoniki za-
zveneli takti Avsenikove Kadar bom vandral zadnjič v življenju, menim, 
da nas je vse v srce zadelo in se nam je orosilo oko. To pa si zasluži 
vsak, ko se od njega poslavljamo.
Pa brez zamere, če se kdo prepozna v teh besedah in stavkih, vedno 
je čas, da se spremenimo, vse dokler nismo na mestu, ko tudi nas 
poneso …

J. V.

Predmet razpisa je poslovni prostor v velikosti 44,95 m1. 2, ki 
se nahaja v središču Mengša, v pritličju poslovne stavbe 
na Slovenski cesti 28. 

 Prostori imajo možnost souporabe sanitarij. Prostori so 
primerni za pisarniško ali podobno dejavnost.

Prostori so urejeni in neopremljeni, bodoči najemnik 2. 
poslovnega prostora je dolžan urediti poslovni prostor v 
skladu z bodočo namembnostjo na svoje stroške.

Prostor oddajamo v najem za določen čas, z najmanj 3. 
trimesečnim predplačilom najemnine.

Izklicna začetna cena mesečne najemnine je 6,14 EUR/4. 
m2.

Na javni razpis se lahko prijavijo fizične in pravne osebe, ki 5. 
morajo k ponudbi priložiti dokaz o izpolnjevanju pogojev 
za pridobitev obrtnega dovoljenja ali pridobitev naziva 
samostojni podjetnik oz. izpisek iz sodnega registra 
glede poslovne dejavnosti, fizične osebe pa potrdilo o 
državljanstvu Republike Slovenije oz. fotokopijo veljavnega 
osebnega dokumenta.

Prijava na razpis mora vsebovati:6. 
predstavitev dejavnosti, višino ponujene mesečne – 
najemnine, ki ne sme biti nižja od začetne;
jamstvo za resnost ponudbe v višini 828,00 EUR – 
mora biti plačano na EZR 01272-0100001612 do 
25. 2. 2009. Potrdilo o plačilu jamstva je sestavni del 
zahtevane razpisne dokumentacije.

Pri izbiri in ugotavljanju najugodnejšega ponudnika se 7. 
upoštevajo naslednji kriteriji:

ponujena višina mesečne najemnine za poslovni – 
prostor, ki ne more biti nižja od tiste, ki je navedena 
v javnem razpisu;
ponujena dejavnost, ki se bo v poslovnem prostoru – 
opravljala, nova in edina dejavnost v kraju;
število na novo odprtih delovnih mest;– 
občani Občine Mengeš;– 
dejavnost, ki ne povzroča hrupa oz. neposredno – 
onesnažuje okolje v manjši meri;
prva zaposlitev ali brezposelni, prijavljen na Uradu za – 
delo.

Interesenti lahko dobijo podrobnejše informacije na 8. 
Občini Mengeš (tel.: 724 – 7106).

Pisne ponudbe z zahtevanimi dokazili morajo interesenti 9. 
poslati oz. predložiti na naslov Občina Mengeš, 
Slovenska c. 30, Mengeš, Komisija za dodelitev profitnih 
in neprofitnih stanovanj ter oddajo poslovnih prostorov v 
najem, z oznako »Oddaja poslovnih prostorov«, do 27. 2. 
2009 do 12. ure.

Prosilci bodo o izbiri obveščeni najkasneje v roku 30 dni 10. 
od dneva izteka razpisnega roka.

Vsem ponudnikom, ki na javnem razpisu ne bodo uspeli, 11. 
bo plačano jamstvo za resnost ponudbe brezobrestno 
vrnjeno v roku 15 dni od dneva izbire.  

Številka: 3520-1/2009
Datum: 15. 1. 2009

Občina Mengeš

Franc Jerič, župan

Občina Mengeš, Slovenska c. 30, Mengeš v skladu s Pravilnikom o oddajanju poslovnih prostorov v najem  
(Uradni vestnik Občine Mengeš, št. 37/98, 1/99) objavlja

RAZPIS
za oddajo poslovnega prostora v najem na Slovenski cesti 30 v  Mengšu.
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V SPOMIN
Pretresla nas je vest o prezgodnji smrti 
našega prijatelja in strankarskega tovari-
ša Dušana Pejića. Bili smo prepričani, da 
ji je po bolezni in zdravstvenih posegih 
v septembru utekel. Pa ni bilo tako. Če 
pogledamo na vzroke, lahko rečemo, da 
je bil žrtev današnjih socialnih razmer, v 
katerih je stres normalno stanje. 
Dušan je hodil po stopinjah svojega očeta. 
Njegova velika želja je bila, da sodeluje pri 
takšnih spremembah v državi, s katerimi bi 
postalo življenje prijazno vsem ljudem. Z 
novinarskim in političnim delom je poskušal 
izboljšati ta svet. Posebno pozornost je  na-
menjal zdravstvu; zaradi slabih izkušenj, ki 
jih je imel v obdobju, ko je njegov oče ležal v 
bolnišnici. Odločen je bil v nameri, da pomaga 
to spremeniti. Njegov socialni čut in potreba 
po realnem prikazovanju stanja v družbi sta 
ga vodila k objavljanju v časopisih. Izpeljal je 
zamisel, da začne izdajati svoj lastni časopis, 
kjer je bil Dušan vse: od urednika, novinarja do 
distributerja. Stresno delo, ki je zopet močno 
vplivalo na njegovo zdravje. 
Vendar je ostajal takšen, kot je bil: vesel in 
nasmejan, poln energije, dinamičen, ves čas 
v gibanju. In ni pozabljal drugih, predvsem ljudi 
v stiski ne. Čutil je z revnimi, brezposelnimi in 
se boril proti ravnodušnosti občin in države. 
Še v zadnjem mesecu je bil, kljub težavam z 
zdravjem, dejaven ob množičnem odpušča-
nju, neizplačilu zasluženih plač in stiski ljudi 
na Kočevskem. Mnogi se zgražamo ob takih 
dogodkih, pa malo naredimo. On pa je potrkal 
na vest tistih, ki so poklicani za reševanje teh 
perečih problemov. Žal ni bilo odziva. Zato je 
s pomočjo prijateljev in članov stranke zbral 
sredstva, pripravil pakete hrane, jih peljal tja 
dol in jih tudi razdelil.
Bil je človek širokega obzorja, povezan z 
misleci in ustvarjalci. Politično je deloval v 
Mengšu, v Domžalski in Kamniški območni 
organizaciji SD in širše, v Mengšu predvsem v 
šolskem svetu in Občinskem svetu. Poudarjal 
je pomen povezovanja občin na vseh nivojih. 
Organiziral je prireditve, kot je bilo srečanje 
ob 100-letnici Miška Krajnca. Zavzemal se 
je za razumevanje med mladimi in starejšimi 
ter utiral pot mladini. Skrbi za druge se je v 
celoti predajal in nalog, ki jih je še nameraval 
dokončati, je bilo ogromno. 
Medtem, ko je reševal težave drugih, pa je 
pozabljal nase in na skrb za svoje zdravje. 
Srce ga je opozarjalo in na koncu klonilo. Vseh 
obremenitev ni zmoglo. Tisto srce, ki je razda-
jalo drugim, predvsem pa svoji družini. Zelo je 
bil navezan nanjo. Rad je imel svoji, kakor je 
imel navado reči, dekleti. Posebej ponosen je 
bil na hčerko Petro. Žal sta ostali sami. 
Skupaj se bomo spominjali našega Dušana. 

mag. Mirjan Trampuž,

tajnik Občinske organizacije SD 

V SPOMIN
»In če se bo lahko tvoje srce nenehno 
čudilo vsakdanjim čudežem v življe-
nju, bo tudi tvoja bolečina videti prav 
tako čudovita kot tvoja sreča.«

V mesecu de-
cembru nas 
je zapustil naš 
kolega, svetnik 
Občinskega 
sveta Občine 
Mengeš, go-
spod DUŠAN 
PEJIČ.
Dušan Pejič 
se je rodil 30. 
julija 1959 na 
Vrhniki, kjer 
je končal tudi 
osnovno šolo. Šolanje je nadaljeval na 
policijski šoli v Tacnu. Kot policist je 
služboval do leta 1991, ko je izstopil iz 
policijskih vrst. 
Pred 15 leti so se z ženo Dragico in 
hčerko Petro preselili v Mengeš. 
Dušan Pejič je svoje življenje oziroma 
kar veliko časa posvetil za dobrobit ob-
čine in občanov. Deloval je na področju 
družbenih organizacij v Občini Mengeš. 
Bil je večletni član Sveta staršev, član 
Upravnega odbora Šolskega sklada 
Osnovne šole Mengeš, katerega je bil 
tudi ustanovni član. Bil je pobudnik raz-
ličnih dobrodelnih akcij, prireditev … Na-
men teh akcij je bil pridobivanje sredstev 
za socialno šibke družine, ki niso imele 
dovolj lastnih sredstev za izvenšolske 
dejavnosti za svoje otroke.
Pred osmimi leti se je vključil tudi v po-
litiko, kjer je s svojim načinom dela in 
zagnanostjo med kolege vnašal svežino 
in optimizem. V letu 2006 je postal član 
Občinskega sveta Občine Mengeš kot 
predstavnik stranke SD. Bil je tudi pred-
sednik Odbora za gospodarstvo in član 
KVIAZ-a. Zdelo se je, da je neuničljiv.
Bolezen ga je pred nekaj meseci opo-
zorila in moral bi se povsem umiriti in 
posvetiti samo sebi. Tega ni zmogel, saj 
ga je gnala nenehna želja po pomoči 
drugim. Do zadnjega dne je bil v polnem 
pogonu. V ponedeljek zvečer je še vodil 
Odbor za gospodarstvo, ponoči pa se je 
Dušanovo srce ustavilo.

Za vse, kar je Dušan postoril, se mu kot 
predsedujoči Občinskega sveta, v imenu 
kolegov svetnikov in Občinske uprave, 
iskreno zahvaljujem.

Aleš Janežič, podžupan

V spomin
PEPCA BLEJC
Čeprav je minilo že nekaj mesecev, nam spomin 
in javna zahvala življenju Pepce Blejc zahtevata, 
da ji posvetimo teh nekaj vrstic.

»Kadar bom vandral zadnjič v življenju …,« je 
bila Avsenikova skladba, ki je pospremila Pepco 
Blejc k zadnjemu počitku. Ni naključje, da so 
ti občuteni toni diatonične harmonike bili zadnji 
pozdrav, saj je Pepca v naši zavesti bila in bo 
ostala v sliki, ko je bila oblečena v narodno nošo 
in s frajtonarico v naročju.
Njena življenska zgodba se je začela v Lomu 
nad Tržičem 29. oktobra 1918. Leta 1950 se 
je preselila v Mengeš in se tukaj tudi poročila.
Njena največja ljubezen je bila harmonika, ki jo 
je igrala več kot 60 let. Osemnajst dolgih in lepih 
let je sodelovala s folklorno skupino in z njimi 
prepotovala velik del Evrope. S svojo harmoniko 
je razveseljevala tako varovance v Domu počitka 
v Mengšu kot poslušalce v Zagrebu, Beogra-
du, Ohridu, Londonu, Beljaku in še kje. Rada 
se je udeleževala tekmovanj ljudskih godcev. 
Marsikateremu mlademu glasbeniku je zasejala 
ljubezen do domače glasbe, pa tudi starejši so 
radi prišli k njej v uk »zašpilat na frajtonarico«. S 
svojo glasbo in odločnim ter klenim nastopom 
je zastopala Mengeš, največkrat za »bohlonaj«, 
odločno pa je prispevala k temu, da je Mengeš 
postal znan po svetu.
Občina Mengeš se ji je za delo v kulturi zahvalila 
z zlatim občinskim priznanjem v letu 2001.
Zadnja leta smo jo srečevali predvsem v cerkvi, 
kjer je bila njena »pruka« pod Sv. Mihaelom. 
Vodenje molitev je prav tako jasno odmevala 
po cerkvi, kot zvoki njene frajtonarice, ki jo je 
zaradi zdravja odložila pred nekaj leti.
Pepca, hvala za vzgled, vzgled, ki je tudi 
botroval našemu občinskemu sloganu 
»S pesmijo v srcu!«

Jože Vahtar, Občina Mengeš

v spomin
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zahvale

Zahvala
2. januarja 2009 

se je v 84. letu od nas poslovil 
dragi mož, oče, ded, praded, 

tast in stric

Anton Šimenc 
st.

Iskreno se zahvaljujemo vsem 
sorodnikom, prijateljem, sosedom, 
sodelavcem in znancem za izrečena 

sožalja, darovanja, cvetje, sveče, 
svete maše in druge namene ter 
vsem, ki ste ga pospremili na 

njegovi zadnji poti.

Hvala gospodu župniku 
za lepo opravljen obred, pevskemu 

kvartetu Krt, gospodu Gregu za 
zaigrano Tišino, praporščakom 
in gospodu Božotu Matičiču 

za lepe poslovilne 
besede.

Hvala tudi dr. Kovač-Moharjevi 
za vso pomoč ob njegovi 

bolezni.

Vsi njegovi

Umrla je 
naša draga sestra, 

teta in babica 

Štefka Končar 
rojena Habjan, 

po domače Bidova Štefka.

Mineva eno leto, 
odkar te ni več na svetu,

 tiho v bolezni si živela in si 
dotrpela, sina si zgubila in dva 
vnuka zapustila, odšla iz tega si 
življenja, kjer ni več bolezni in 
trpljenja, kdor bral bo vrstice 

te, mogoče spomnil 
se bo nate.

Žalujoči: 
tvoj brat dvojček 
Peter in vsi tvoji

Zahvala
Po isti poti, koder odhajaš,

nevidno prihajaš nazaj – med svoje,
ki jih ne nehaš ljubiti

in ki živijo od tvoje ljubezni.
                                        (T. Kuntner)

V 44. letu 
je za vedno zaspal naš

Marko

Hvala vsem, ki ste ga imeli radi in 
ste nam pomagali ob boleči izgubi 

in slovesu.

Vsi njegovi
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zahvale

V spomin

Kogar imaš resnično rad,
 ga ne pozabiš nikoli.

Ko se ozrem nazaj, se mi zdi, 
kot da bi bil še včeraj z nami.

A 5. februarja bo minilo 
že enajst let, odkar nas je 

nepričakovano in za vedno 
zapustil dragi sin

Blaž Trplan

Hvala vsem, ki blažite 
bolečino ter ohranjate lepe spomine

 na naših prekratkih osem in pol 
skupnih let. 

Hvala tudi vsem, ki obiskujete 
njegov prerani grob, mu prinašate 
cvetje in prižigate lučke. Predvsem 
pa se spominjate njegove otroške 

razigranosti in neomajnega 
športnega duha.

Oči Jože

Kakšno bolečino nosimo v srcu, 
je težko razložiti – toda vemo 

zagotovo, da te ni med nami, da 
dajal bi nam nasvete, nas bodril in 
nam stal ob strani. Tako kot si živel 

življenje v miru in zadovoljstvu, 
si ga tudi končal. Slovo je bilo 
nepričakovano, težko in kratko. 
A prehitro si odšel v večni dom.

Zahvala
V 72. letu starosti se je 

nepričakovano od nas za vedno 
poslovil dragi mož, ati, stari ata, 

tast, brat, stric in svak

Viljem Žagar
Iskreno se zahvaljujemo 

vsem sorodnikom, sosedom, 
prijateljem in znancem doma in 
po svetu. Hvala za cvetje, sveče, 

maše, darove, molitve in pisne ter 
ustne izraze sožalja. Hvala gospodu 

župniku Janezu Avseniku za lep 
pogrebni obred. Hvala mengeškim 

pevcem za zapete pesmi, trobentaču 
Leonu, praporščakom in Brigiti 

za besede slovesa. 

Hvala vsem in vsakemu posebej, ki 
ste ga pospremili na njegovi zadnji 

poti in ga ohranili v lepem spominu. 

Iskrena hvala.

Vsi njegovi

Iščem te v travah,
iščem te v morjih,

najdem te v zvezdah,
ki sijejo name.

V spomin

Mariji Jerič
rojeni Žnidar

Minilo je leto dni, 
odkar te več med nami ni.
Odšla od tod si, ne da bi se 

poslovila, in nas v žalosti pustila.
Zdaj med angeli prebivaš, uživaš 

večni mir, sij naj ti božji bo 
sreče izvir.

Ljubezen, 
ki obilno si nam jo dajala, 

za vedno v vseh naših 
bo srcih ostala.

Hvala vsem, 
ki se je spominjate, 

postojite na njenem grobu 
in prižigate svečke.

Sonja, Denis, Ivan 




